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1103 Voorzitterschap: de heer Rachid Madrane, voorzitter.

- De vergadering wordt geopend om 14.35 uur.

Présidence : M. Rachid Madrane, président.

- La séance est ouverte à 14h35.

1105 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

1105 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

1109 ACTUALITEITSDEBAT DÉBAT D'ACTUALITÉ

1111 De Uber Files en het bezoldigd personenvervoer in Brussel Les Uber Files et le transport
rémunéré de personnes à Bruxelles

1111 De voorzitter.-  Aangezien de vragen een bevoegdheid van
minister-president Vervoort betreffen, zal hij ze beantwoorden.

M. le président.-  Le ministre-président répondra aux questions
puisque le dossier concerne l'une de ses compétences.

1113 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Mijnheer de minister-
president, de gelekte Uber Files brengen de bijzondere
inmenging van Uber in de politieke beslissingen en de
twijfelachtige praktijken van het bedrijf aan het licht. Ons
sprongen vooral de naar verluidt heel nauwe contacten tussen
minister Pascal Smet en een Uberlobbyist in het oog. Die
onthullingen doen vragen rijzen bij de hervorming van de
taxiwetgeving, die in Brussel veel te lang op zich liet wachten.
Jarenlang was weinig duidelijk wat er zich afspeelde achter de
schermen.

Mijnheer de minister-president, ik richt mij tot u, want u bent het
bevoegde regeringslid en de regeringsleider. Hebt u of hebben
leden van uw regering, de huidige en de vorige, persoonlijke
banden met vertegenwoordigers van Uber of de taxisector in het
algemeen?

Hebt u of hebben leden van uw regering, de huidige en de vorige,
persoonlijke belangen in de taxisector, in de ruime zin van het
woord?

Was u op de hoogte van de nauwe persoonlijke contacten tussen
minister Smet, in de vorige regering bevoegd voor mobiliteit, en
een Uberlobbyist?

Hoe garandeert u de nodige integriteit van de kabinetsleden en
de ministers in de uitoefening van hun job? Ons debat hier moet
vooral duidelijk maken hoe het zit met de integriteit.

Ten slotte, is er een deontologische code voor kabinetsleden en
ministers over hun relatie tot anderen in het algemeen belang?

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Les
Uber Files ont révélé les pratiques douteuses et l'ingérence
d'Uber dans les décisions politiques. Les contacts étroits entre
le ministre Pascal Smet et un lobbyiste de la firme sont
particulièrement interpellants. Ces révélations soulèvent des
questions quant à la réforme du secteur des taxis.

M. le ministre-président, des membres de votre gouvernement ou
du précédent ont-ils entretenu des liens personnels avec Uber ou
le secteur des taxis ? Ont-ils eu des intérêts personnels dans ce
secteur ?

Étiez-vous au courant des liens étroits entre l'ancien ministre de
la mobilité et un lobbyiste d'Uber ?

Comment garantissez-vous l'intégrité des membres du
gouvernement ?

Enfin, existe-t-il un code déontologique encadrant les relations
qu'entretiennent les membres du gouvernement, afin de
préserver l'intérêt général ?

1115 Mevrouw Françoise De Smedt (PTB) (in het Frans).- Sinds dit
weekend staan de kranten vol met nieuws over de Uberfiles. Het
gaat om bijzonder ernstige feiten.

Ik geef een kort overzicht van de dubieuze praktijken bij Uber. Zo
werden computergegevens afgeschermd tijdens huiszoekingen,
schakelde het bedrijf privédetectives in om inlichtingen in te
winnen over concurrenten, manipuleerde het betogers en is het

Mme Françoise De Smedt (PTB).- Depuis dimanche dernier,
des révélations sur les méthodes employées par Uber pour
s'imposer à Bruxelles font la une des journaux. Ces informations
sont à ce point graves que l'on pourrait les croire tirées d'un film
sur la mafia.

Florilège : données dissimulées sur des ordinateurs hébergés à
distance lorsque la police perquisitionne ; envoi, par Uber, de
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totaal niet bekommerd om het geweld waar de eigen chauffeurs
soms mee te maken krijgt.

Daarbij komt nog het gelobby bij staatssecretaris Smet, die tegen
Uber zelf heeft gezegd dat hij het bedrijf eigenlijk gunstig gezind
is, maar in het openbaar moet laten uitschijnen dat hij naar
een compromis zoekt om de taxichauffeurs tevreden te houden.
Tussen september 2014 en februari 2015 waren er maar liefst
negen vergaderingen met vertegenwoordigers van Uber en het
kabinet van staatssecretaris Smet.

Uber kreeg informatie over het Taxiplan voordat dat openbaar
werd gemaakt en de heer Smet maakte geheime afspraken
met Uber. Een van zijn kabinetsleden corrigeerde zelfs een
persbericht van Uber.

We eisen dat staatssecretaris Smet zich in het parlement komt
verantwoorden voor deze loodzware feiten. Om te beginnen
moet er een onderzoekscommissie komen. Een staatssecretaris
moet het algemeen belang verdedigen, niet de belangen van een
Amerikaanse multinational die de arbeidswetgeving omzeilt.

Mijnheer de minister-president, welke maatregelen zult u nemen
tegen Uber?

(Applaus bij de PTB)

clients mystères permettant à la société d'éviter le contrôle de
ses pratiques illégales ; engagement de détectives privés chargés
d'obtenir des renseignements sur la concurrence ; manipulation
de manifestants en faveur de son expansion ; désintérêt total
d'Uber pour ses propres chauffeurs victimes d'une violence en
réalité utile à la multinationale pour faire des coups médiatiques
visant à s'imposer.

S'ajoute à tout cela la stratégie de lobbying auprès du ministre
socialiste one.brussels-Vooruit, Pascal Smet. Ce dernier aurait
déclaré au lobbyiste d'Uber être favorable à la multinationale,
mais être obligé de tenir un discours public consensuel pour
rassurer les chauffeurs de taxis. On apprend aussi que pas moins
de neuf réunions se sont tenues entre le cabinet de Pascal Smet et
des représentants d'Uber entre septembre 2014 et février 2015.
Les travailleurs en lutte pour que soient respectés leurs droits
seraient heureux si autant de réunions avec les cabinets leur
étaient consacrées !

Tout cela nous amène à nous interroger.

Je continue : les lobbyistes d'Uber ont été informés du plan
taxis avant même qu'il soit rendu public ; un accord aurait été
passé entre Pascal Smet et Uber afin que la multinationale ne
communique pas sur l'évolution positive de son dossier dans le
cadre du plan taxis et des fuites ont révélé que le conseiller de
Pascal Smet aurait corrigé un communiqué de presse d'Uber.

Tous ces faits sont très graves et nos questions ne peuvent
demeurer sans réponse. Nous demandons dès lors que Pascal
Smet soit entendu au parlement et la création d'une commission
d'enquête est un préalable nécessaire. Un ministre est là pour
défendre l'intérêt général et non celui d'une multinationale
américaine qui s'impose sur les marchés pour détricoter le droit
du travail.

En attendant, des questions se posent dès aujourd'hui, puisque le
plan taxis du gouvernement légalise Uber.

M. le ministre-président, compte tenu de toutes ces révélations,
quelles mesures comptez-vous prendre à l'égard de cette
plateforme ?

(Applaudissements sur les bancs du PTB)

1119 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- De feiten
zijn gekend. Blijkbaar had toenmalig minister Smet al voor
2014 talloze afspraakjes en ontbijten in hotels met een Uber-
lobbyist. Ze wisselden eveneens pikante berichtjes uit. Dat lijkt
me op zich al ongezond, maar blijkbaar was er ook sprake van
wederzijdse beïnvloeding. Uber kreeg het regeerakkoord nog
voor het parlement en de pers. Het kabinet van staatssecretaris
Smet herschreef de persmededelingen van Uber en eigenlijk
werd er wetgeving op maat gecreëerd voor Uber. Het is duidelijk
dat de staatssecretaris zich door de lobbyist in een bepaalde
richting liet duwen. Dat is onaanvaardbaar.

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- L'ancien ministre Pascal Smet se serait entretenu
à maintes reprises avec un lobbyiste d'Uber. Les deux hommes se
seraient influencés mutuellement. Uber a pu consulter l'accord
de gouvernement avant le parlement et la presse, et le cabinet
de M. Smet a réécrit les communiqués de presse de l'entreprise.
La législation a été taillée sur mesure pour Uber. C'est
inacceptable.

Nous demandons une commission d'enquête pour faire toute la
lumière sur cette affaire, qui n'est d'ailleurs pas un cas isolé. Le
secteur des taxis exerce en effet des pressions depuis des années
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En dat is slechts het topje van de ijsberg. Wellicht is er meer aan
de hand, wat we via de pers nog niet hebben vernomen. Het lijkt
me nuttig dat die zaak wordt uitgespit. We hebben daarom een
voorstel ingediend om een onderzoekscommissie op te richten.

De zaak van Uber is volgens mij geen alleenstaand geval. De
taxisector lobbyt al jaren en is zelfs geïnfiltreerd in de kabinetten
van de PS. Ook daar zijn er duidelijk belangenvermengingen
die onderzocht moeten worden. De onderzoekscommissie moet
dan ook dienen om een regelgevend kader te creëren en om
een deontologische code op te stellen, zodat politici, in het
bijzonder ministers, staatssecretarissen en kabinetsmedewerkers,
weten hoe ze moeten omgaan met bedrijven en lobbyisten.
Het is tijd dat er een einde wordt gemaakt aan de duistere
achterkamertjespolitiek. De politiek en de burgers hebben recht
op transparantie.

et a même infiltré les cabinets du PS. Des conflits d'intérêts
méritent d'être examinés.

La commission d'enquête doit également permettre de créer un
cadre légal et un code déontologique concernant les relations
entre politiques et lobbyistes. Les citoyens ont droit à la
transparence.

1121 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Er is niets mis met
lobbywerk. Iedereen hier is wellicht al eens benaderd door
milieuorganisaties, door voor- of tegenstanders van 5G of
door personen die voor meer verkeersveiligheid ijveren. In die
gevallen gaat het ook om lobbywerk. Daar is niets mis mee, voor
zover er geen wettelijke grenzen worden overschreden.

Hier rijst natuurlijk de vraag of er ethische of wettelijke grenzen
zijn overschreden tussen Uber en staatssecretaris Smet. De
meerderheid lijkt alvast te denken van wel, want het nieuws
was amper bekend of zij riep al op tot de oprichting van een
onderzoekscommissie.

We kunnen dus wel stellen dat een lid van de regering in
nauwe schoenen komt. De amoureuze perikelen waar andere
sprekers het over hebben, doen er voor mij niet toe. Dat behoort
immers tot het privéleven van de betrokkenen. Voor mij is het
van belang te weten of er sprake was van beïnvloeding en of
daarbij praktijken zijn gehanteerd die de grens van de legaliteit
overschrijden.

Hoe reageert u daarop?

Wat onderneemt u om dergelijke praktijken te voorkomen?

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Le travail
des groupes de pression n'a rien de répréhensible en soi, sous
réserve du respect des limites légales.

La majorité semble penser que des limites éthiques ou légales
ont été franchies entre Uber et le secrétaire d'État Smet, puisque
la nouvelle était à peine connue qu'elle en appelait à la création
d'une commission d'enquête.

Ce qui relève de la vie privée des intéressés a peu d'intérêt à mes
yeux. Ce qui importe, c'est de savoir s'il y a eu une quelconque
influence et des pratiques illégales.

Quelle est votre réaction ?

Que ferez-vous pour empêcher de telles pratiques ?

1123 De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Naar aanleiding
van de Uberfiles brachten journalisten internationaal heel wat
schandalige praktijken van politici aan het licht.

Zo zou een voormalig minister als raadgever opgetreden zijn
en zijn kabinet de perscommuniqués van Uber hebben doen
aanpassen. Hij beweert daarbij dat het niet moeilijk is om
persoonlijke relaties los te koppelen van professionele.

Volgens de pers beschouwde dit Amerikaanse bedrijf een
voormalig voorzitter van de commissie Mobiliteit van het
Brussels Parlement als zijn beste politieke bondgenoot in België.

Uber staat symbool voor belastingontduiking, politieke
corruptie, obstructie van politie en gerecht, uitbuiting van de
chauffeurs enzovoort. Het Amerikaanse bedrijf lapt de Belgische

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Dans le cadre des Uber Files, des
journalistes internationaux ont révélé des pratiques politiques
scandaleuses.

Nous avons ainsi appris qu'une commissaire européenne en
exercice avait négocié un emploi au sein de l'entreprise Uber et
avait pesé de tout son poids pour faire en sorte qu'aucune enquête
ne soit menée dans son pays sur les pratiques frauduleuses de
cette entreprise.

Certains qualifient ce fait de tempête dans un verre d'eau, de
tentative de la part des journalistes de vendre leurs papiers après
des mois d'enquêtes décevantes.
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wetgeving aan zijn laars en betekent een gevaar voor onze
democratie.

Om die redenen pleit Ecolo vurig voor de oprichting van een
onderzoekscommissie.

Als politiek verkozenen moeten we het algemeen belang
verdedigen en kunnen we die normvervaging niet aanvaarden.

Mijnheer de minister-president, zijn vandaag de voorwaarden
vervuld om de uitvoeringsbesluiten van het Taxiplan goed te
keuren?

(Applaus bij Ecolo)

Par ailleurs, un ex-ministre a joué le rôle de conseiller particulier
d'Uber et a mis à disposition les ressources de son cabinet pour
amender les communiqués de presse de l'entreprise.

Selon certains, il est aisé de dissocier les relations personnelles
et professionnelles.

Enfin, la presse a révélé qu'un ex-président de la commission
de la mobilité du Parlement bruxellois était considéré comme le
meilleur allié politique en Belgique de la firme américaine, qui a
pour slogan interne : "Il vaut mieux demander le pardon qu'une
permission". C'est dire la culture malsaine qui règne chez Uber et
qui explique plus aisément le scandale des agressions sexuelles
étouffées par l'entreprise.

En outre, Uber est également synonyme d'évasion fiscale, de
corruption politique, d'obstruction à la police et à la justice,
de manipulation de la presse, d'exploitation des chauffeurs et
de non-respect de l'ensemble des législations en Belgique. Ces
éléments représentent des atteintes graves et fondamentales à
notre démocratie et à l'état de droit.

Pour ces motifs, le groupe Ecolo a plaidé énergiquement en
faveur de la création d'une commission d'enquête.

En tant qu'élus politiques, notre rôle est de défendre l'intérêt
général. L'estompement de la norme révélé par les Uber Files
doit nous faire réagir. Nous ne pouvons pas l'accepter.

M. le ministre-président, les conditions nécessaires pour aboutir
sereinement aux arrêtés d'exécution du plan taxis que nous avons
voté sont-elles réunies aujourd'hui  ?

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

1127 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- Sommige
bedrijven, die pionierswerk verrichten, kregen destijds moeilijk
toegang tot een gesloten en statische markt. We mogen niet
vergeten dat een volksvertegenwoordiger van Ecolo het zelfs had
over maffieuze praktijken in de taxisector.

De komst van de nieuwe bedrijven zorgden voor gezonde
concurrentie, vernieuwende praktijken en een redelijke prijs.
Mijnheer Talhi, we hebben geen commissie nodig om u opnieuw
te horen zeggen hoezeer u de platformen verafschuwt.

(Rumoer)

Het parlement is geen rechtbank. Als u de impact van het
lobbywerk van de bedrijven op socialistische ministers wilt
onderzoeken, laten we dan hetzelfde doen met het lobbywerk van
de taxisector bij de regering!

Acht jaar lang hebben we op een hervorming moeten wachten.
Omdat de vrijmaking en modernisering van de markt moeten

M. David Weytsman (MR).- Pour le moment, je retiens de
cette affaire que certaines entreprises sont pionnières et qu'elles
ont rencontré des difficultés pour entrer sur un marché sclérosé
et fermé. Souvenez-vous de ce qu'était le secteur du taxi à
l'époque et de sa piètre qualité. Souvenez-vous qu'un député
Ecolo avait déclaré alors qu'il existait des pratiques mafieuses
dans ce secteur.

Considérez l'évolution actuelle sous l'effet d'une saine
concurrence ; voyez ce qu'est devenu le secteur. Voyez comme
des entreprises ont apporté des pratiques innovantes et un service
de qualité à un prix abordable pour tous.

Non, M. Talhi, le parlement n'est pas un cirque ! Nous n'avons
pas besoin de créer une commission pour vous entendre dire à
nouveau à quel point vous détestez les plateformes.

(Rumeurs)

Le parlement n'est pas non plus un tribunal. S'il y a une affaire à
juger, c'est à la justice de s'en saisir ! Et si vous, M. le ministre-
président et certains députés, souhaitez examiner l'influence des
lobbies sur des ministres socialistes gouvernés par un ministre-
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worden voortgezet, sporen we u aan om de uitvoeringsbesluiten
zo snel mogelijk goed te keuren.

(Applaus bij de MR)

président socialiste, alors examinons aussi l'influence sur le
gouvernement des lobbies des taxis et de quelques représentants
qui protégeaient leur licence !

Nous avons attendu une réforme durant huit ans. Pendant huit
ans, nous avons bloqué la réforme et transféré les compétences
de la ministre de la mobilité à un autre ministre. Pendant huit ans,
nous avons ignoré la volonté même du parlement, qui consistait
à sauver 2.000 chauffeurs.

Il y a eu assez de dommages causés aux clients, aux chauffeurs,
à la mobilité et à l'économie. La priorité, aujourd'hui, est de
continuer à libéraliser le marché et à le moderniser pour une
meilleure mobilité, dans l'intérêt des clients et des chauffeurs.
C'est pourquoi nous vous prions, M. le ministre-président, de
prendre le plus rapidement possible des arrêtés d'exécution qui
vont dans ce sens.

(Applaudissements sur les bancs du MR)

1135 Mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit).- De
onthullingen van het bestuur van Uber hebben ons allemaal
verrast. Er zijn verscheidene laakbare praktijken aan het licht
gekomen, onder meer in Brussel. Vermoedelijk heeft het bedrijf
daarbij de wet overtreden. We moeten nu het gerecht zijn werk
laten doen.

We mogen ons echter niet laten afleiden. Brussel had absoluut
nood aan een nieuw Taxiplan. Het heeft tijd gevraagd,
maar we zijn erin geslaagd om een meer klantvriendelijk,
gebruiksvriendelijk en veilig taxiaanbod voor alle Brusselaars te
creëren. Dankzij de inspanningen van minister Smet tijdens de
vorige regeerperiode en dankzij uw inspanningen, hebben we nu
een Taxiplan dat die naam waardig is. Het was het sluitstuk van
een heel moeizaam, maar noodzakelijk proces.

Dat de regering met alle belanghebbenden rond de tafel is gaan
zitten, spreekt voor zich. Dat gebeurt in alle dossiers. Het is aan
de politici om alle belangen tegen elkaar af te wegen en een
beslissing te nemen in het algemeen belang. En dat is ook wat
er is gebeurd is.

De one.brussels-Vooruit-fractie steunt u bij het nemen van
de nodige uitvoeringsbesluiten en hoopt dat er geen verdere
vertraging zal optreden. Zijn er nog knelpunten?

Voor one.brussels-Vooruit is het belangrijk dat er voldoende
standplaatstaxi's en straattaxi's zijn. Komt er een numerus
clausus?

Hebt u de sector over uw laatste ontwerp geraadpleegd? Wat is
hun feedback?

Mme Els Rochette (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
Uber se serait rendu coupable de pratiques répréhensibles,
notamment à Bruxelles. La justice doit à présent faire son travail.
Quant à nous, ne nous laissons pas distraire. Bruxelles avait
grand besoin d'un plan taxis digne de ce nom, que l'on doit à vos
efforts et à ceux du ministre Smet sous la législature précédente.

Que le gouvernement ait réuni autour de la table tous les
intéressés, cela va de soi et cela se fait dans tous les dossiers.
À charge ensuite pour lui de prendre une décision dans l'intérêt
général, et c'est bien ce qu'il a fait.

Le groupe one.brussels-Vooruit espère que la prise des arrêtés
d'exécution ne subira pas de nouveau retard. Reste-t-il des
pierres d'achoppement ? Y aura-t-il un numerus clausus pour les
taxis de rue et les taxis de station ?

Avez-vous consulté le secteur au sujet de votre dernier projet ?
Qu'en est-il ressorti ?

1137 De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Sinds september al
stel ik de maffioze praktijken van de desbetreffende multinational
aan de kaak. Die werden overigens al meermaals veroordeeld
door het gerecht. Ieder heeft het recht om voorstander te zijn
van multinationals en op te komen voor hun rechten, maar in

M. Jamal Ikazban (PS).- À l'occasion des questions d'actualité,
j'entends régulièrement des députés s'offusquer, parfois de
manière virulente, d'un métro en panne, d'un fait divers dans une
commune ou de poubelles qui traînent sur un trottoir.
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dit geval gaat het om een bedrijf dat zich schuldig maakt aan
illegale, frauduleuze en maffioze praktijken.

Sommigen spreken van een storm in een glas water. Het deert
hen blijkbaar niet dat een bedrijf veroordeeld wordt door de
rechtbank, alles in het werk stelt om de Belgische fiscale en
sociale regels te omzeilen, politici intimideert, privédetectives
inhuurt om volksvertegenwoordigers na te trekken en noem maar
op. Dat ruikt naar klassenjustitie.

Cette fois, les révélations sont extrêmement graves, car elles
démontrent ce que je dénonce depuis le mois de septembre, à
savoir les pratiques mafieuses d'une multinationale que la justice
a déjà condamnée à plusieurs reprises. Ceux qui aiment les
multinationales ont le droit de le faire. Ils peuvent porter leurs
revendications, les défendre, les préférer au secteur économique
bruxellois, mais tel n'est pas mon choix.

En l'espèce, le problème réside dans le fait que certains défendent
un opérateur dont les méthodes sont illégales, frauduleuses et
mafieuses. Pour eux, ce n'est qu'une tempête dans un verre d'eau.
Être condamné par la justice, recourir à des montages financiers,
créer des sociétés écrans pour contourner nos réglementations
fiscales et sociales, détruire des données pour entraver le travail
de la justice, manipuler des manifestants et les payer, intimider
le monde politique, payer des détectives privés pour enquêter sur
des députés, rien de tout cela n'est grave.

Où en sommes-nous, pour défendre ce genre de pratiques ?
S'agit-il d'une justice de classe ? On ne peut pas refuser la
création d'une commission d'enquête.

1139 Wij willen dat er een onderzoekscommissie komt om de
verantwoordelijkheden uit te spitten en er op die manier voor te
zorgen dat geen multinational ooit nog onze rechtstaat en ons
sociaal model met voeten treedt.

(Applaus bij de PS)

Nous demandons cette commission d’enquête comme nous
l’avons fait pour le Kazakhgate et les Panama Papers. Une
fois encore, des journalistes d’investigation nous ont permis de
déboucher sur une commission d’enquête qui doit déterminer
les responsabilités administratives et politiques, pour que plus
jamais des multinationales ne puissent piétiner l’état de droit ou
notre modèle social.

(Applaudissements sur les bancs du PS)

1145 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- De
Uberfiles zijn erg verontrustend. Er zijn illegale praktijken
onthuld en het is goed dat het gerecht ingrijpt.

Het parlement moet niet oordelen over Uber, maar het
regeringsbeleid controleren en zich uitspreken over de
aansprakelijkheid van de regeringsleden. Dat kan bijvoorbeeld
door middel van een onderzoekscommissie.

Overigens lobbyt niet alleen Uber: ook andere taxibedrijven
doen dat. Lobbying is trouwens niet illegaal, in tegenstelling
tot corruptie, al zijn er natuurlijk grijze zones. Het lijkt me niet
eenvoudig om regelgeving in te voeren, zeker in het Brussels
Gewest, waar het parlement zeer dicht bij bewoners, wijkcomités
enzovoort staat.

DéFI wil vooral dat de hervorming van de taxisector doorgaat.
In juni werd een ordonnantie aangenomen. We zullen erop
toezien dat de uitvoeringsbesluiten tijdig worden aangenomen.

Wordt de planning voor de uitvoeringsbesluiten gehaald? Wordt
er spoedig werk gemaakt van de hervorming van de taxisector?

(Applaus bij DéFI)

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Les faits révélés dans les Uber
Files sont inquiétants. Nous ne pouvons donc que nous réjouir
de l'engagement d'une procédure judiciaire et de l'ouverture
d'un procès en septembre. Les pratiques illégales révélées cette
semaine relèvent d'abord de la justice.

Ce n'est pas au parlement à faire le procès d'Uber. Il est là pour
contrôler l'action du gouvernement et pour établir les éventuelles
responsabilités, tant politiques qu'administratives, dans le chef
des membres du gouvernement ou de l'administration. Ceci
peut se faire par le biais d'une commission d'enquête ou d'une
commission spéciale, notamment.

S'agissant de l'influence des lobbies, cela vaut tout autant pour
Uber que pour l'ensemble du secteur des taxis. Pour rappel,
le lobbying n'est pas une pratique illégale. Ce n'est pas une
infraction, contrairement à la corruption. Bien sûr, il existe des
zones grises. Si l'on veut encadrer ce lobbying, il sera important
d'étudier comment procéder, de savoir qui sera visé et de préciser
quelles circonstances seront concernées. Cela me semble très
difficile à établir, a fortiori dans une Région bruxelloise dont le
parlement est très proche des citoyens, des comités de quartier,
etc. Il s'agit d'établir où placer le curseur.

Pour le groupe DéFI, l'essentiel est d'avancer dans la réforme
du secteur des taxis. Une ordonnance a été votée en juin. Nous
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veillerons à ce que l'adoption des arrêtés d'exécution se fasse
dans les temps. Nous voulons prioritairement un cadre légal clair
et bénéfique, tant aux chauffeurs et aux clients qu'à la mobilité
bruxelloise.

Le calendrier d'adoption des arrêtés d'exécution est-il respecté ?
Pourra-t-on assister rapidement à une réforme effective du
secteur des taxis, pour le bien de tous ?

(Applaudissements sur les bancs de DéFI)

1149 Mevrouw Carla Dejonghe (Open Vld).- Het is goed dat de pers
het werk van de lobbyisten aan de kaak heeft gesteld. Het gaat
er blijkbaar zeer hard aan toe in de hele taxisector. Nochtans zijn
operatoren zoals Uber, Heetch en Bolt motoren van innovatie.
Geen enkele moderne stad ter wereld kan volgens mij nog
zonder. Bovendien vallen ze in de smaak bij de Brusselaars, die
natuurlijk de vraag aansturen.

De prioriteit bestond erin een wettelijk kader te scheppen
voor die nieuwe markt, waarin sociale rechten voor de
chauffeurs vervat zijn en dat een gelijk speelveld evenals een
betere dienstverlening creëert. We moeten evolueren naar een
open taxicultuur, met ruimte voor innovatie en een betere
marktwerking. De taxisector is aan een hervorming toe. Er
moeten meer en betere taxi's komen en we moeten streven naar
een moderne deelmobiliteit op maat van de stad.

Hoever staat het met de uitvoeringsbesluiten?

(Applaus bij de Open Vld)

Mme Carla Dejonghe (Open Vld) (en néerlandais).- Il est bon
que la presse ait dénoncé le travail des lobbyistes. Néanmoins,
les opérateurs comme Uber, Heetch et Bolt sont des moteurs
d'innovation. Il s'agissait de créer un cadre légal pour ce
nouveau marché, intégrant les droits sociaux des chauffeurs, des
règles du jeu équitables et une meilleure offre de services. Le
secteur des taxis a besoin d'être réformé pour évoluer vers une
mobilité partagée moderne et adaptée à la ville.

Qu'en est-il des arrêtés d'exécution ?

(Applaudissements sur les bancs de l'Open Vld)

1153 De heer Christophe De Beukelaer (Les Engagés) (in het
Frans).- De Uberfiles en de noodzakelijke hervorming van de
taxisector zijn twee verschillende dingen. Die laatste blijft voor
ons een prioriteit.

Sommige elementen uit de Uberfiles zijn onproblematisch, omdat
ze deel uitmaken van de opdracht van een minister, namelijk
contact houden met het terrein. Andere elementen wijzen er
echter op dat er zodanig druk is uitgeoefend dat het algemeen
belang in het gedrang kwam.

Staat u nog altijd achter de recent goedgekeurde ordonnantie en
achter de minister die in opspraak gekomen is?

Het is de relatie tussen lobbyisten en ministers die aan de kaak
wordt gesteld. Wanneer zult u de praktijken van de regering ter
zake reguleren?

(Applaus bij Les Engagés)

M. Christophe De Beukelaer (Les Engagés).- Rappelons
d'abord qu'il y a une différence entre les Uber Files et le combat
sur la nécessaire réforme du secteur des taxis que nous avons tous
mené ici, avec des idées parfois très différentes. Celle-ci reste
une priorité pour tous.

Dans les Uber Files, il y a de tout. Certains éléments montés
en épingle ne posent en fait pas de problème et relèvent du
travail classique de n'importe quel ministre : les contacts avec
les acteurs de terrain, les associations, les entreprises. D'autres
éléments sont franchement problématiques et laissent entrevoir
sinon de la corruption, du moins des pressions de nature à nuire
à l'intérêt général.

Estimez-vous, en tant que responsable de ce dossier, que
l'ordonnance que nous avons votée récemment est empreinte de
tels soupçons ?

Gardez-vous votre confiance politique envers le ministre mis en
cause dans la presse ?

En réalité, c'est la relation entre les politiques et les lobbies,
quels qu'ils soient, qui est en cause. Le parlement fera son travail.
Le groupe des Engagés a d'ailleurs déjà déposé un texte. J'ai lu
dans la presse que M. Pitseys avait également de nombreuses
idées dont il voulait débattre. Mais la question se pose surtout
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au niveau des ministres et des cabinets. Quand allez-vous faire
des propositions pour encadrer les pratiques gouvernementales
en matière de relations avec les associations et les entreprises  ?

(Applaudissements sur les bancs des Engagés)

1157 De heer Arnaud Verstraete (Groen).- Er zijn al heel wat
terechte vragen gesteld. Ook de Groenfractie heeft kennis
genomen van de opmerkelijke details in de Uberfiles. Het lijkt
ons belangrijk dat het parlement daarmee aan de slag gaat, als
aanvulling op wat justitie hoe dan ook zal doen.

We kijken ernaar uit om samen met meerderheid en oppositie
de reikwijdte van de onderzoekscommissie en de beste aanpak
te bepalen.

Hoe staat het met de uitvoeringsbesluiten van de ordonnantie die
het parlement onlangs heeft goedgekeurd? Veranderen de timing
en de inhoud naar aanleiding van de recente onthullingen?

M. Arnaud Verstraete (Groen) (en néerlandais).- Le parlement
doit se pencher sur les Uber Files, en complément de la justice.
La majorité et l'opposition devront collaborer pour déterminer
le cadre de la commission d'enquête.

Au vu des récentes révélations, les arrêtés d'exécution de
l'ordonnance récemment adoptée par le parlement seront-ils
modifiés ?

1159 De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het Frans).-
Noch ik, noch een van mijn kabinetsleden heeft persoonlijke
banden met vertegenwoordigers van Uber of van taxibedrijven.
Uiteraard overleg ik wel met vertegenwoordigers van de sector.
Dat is maar normaal.

Momenteel leggen we de laatste hand aan het sociale overleg
inzake de uitvoeringsbesluiten met betrekking tot de taxisector.
Ook staatssecretaris Smet heeft vertegenwoordigers van de
taxisector ontmoet. Naar aanleiding van eerdere interpellaties
heeft hij daar al op gewezen.

Overigens is de heer Smet bereid om alle vragen over deze
kwestie te beantwoorden.

Ik zal het nog even over de deontologische aspecten hebben.

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Ni moi, ni les
membres de mon cabinet chargés des matières concernées
n’entretenons aucun lien personnel avec des représentants d'Uber
ou du secteur des taxis.

En tant que ministre du transport rémunéré de personnes, je suis
évidemment, au même titre que mes collaborateurs, amené à
rencontrer l'ensemble des représentants du secteur, ce qui est bien
légitime.

Nous achevons actuellement la concertation sociale relative
aux arrêtés d’exécution de l’ordonnance taxis. Pascal Smet a
également rencontré les représentants du secteur durant son
mandat, d’autant qu’il était chargé en 2014 d’un projet de
réforme du secteur. Il a notamment fait état de ces rencontres
lors d’interpellations parlementaires au cours de la législature
précédente.

Pour le surplus, Pascal Smet me demande de vous faire savoir
qu'il est tout à fait disposé à apporter des réponses à toutes les
questions du parlement sur ce sujet, sous la forme que ce dernier
jugera la plus appropriée.

Quant aux aspects déontologiques, voici ce que je puis en dire.

1161 (verder in het Nederlands)

Naast de verplichting voor alle kabinetsmedewerkers die belast
zijn met het verstrekken van adviezen over het beleid, de
politieke strategie en de communicatie, om sinds 2018 jaarlijks
bij het Rekenhof aangifte te doen van hun mandaten en de
verplichting voor de Brusselse ministers en staatssecretarissen
om samen met hun kabinetschef en adjunct-kabinetschef om een
vermogensaangifte in te dienen zoals bepaald in de gewone en
bijzondere wet van 2 mei 1995, bestaat er geen deontologische
of ethische code voor de ministers of de leden van ministeriële
kabinetten.

(poursuivant en néerlandais)

Hormis l'obligation pour les collaborateurs de cabinet chargés
de stratégie politique de déclarer leurs mandats à la Cour
des comptes et celle, pour les ministres et secrétaires d'État
bruxellois, leur chef de cabinet et leur chef de cabinet adjoint,
de soumettre une déclaration de patrimoine, il n'existe pas de
code déontologique pour les ministres ou membres de cabinets
ministériels.
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1163 (verder in het Frans)

De overgangsordonnantie van 10 december 2021 bepaalt dat
de erkenning van een taxiplatform kan worden ingetrokken als
het bedrijf geen vestigingseenheid heeft die is ingeschreven
in de Kruispuntbank van Ondernemingen, het geen digitaal
reserveringssysteem heeft of het de overheid geen toegang geeft
tot de gegevens over chauffeurs en uitbaters.

Het Brussels Parlement nam een ordonnantie aan inzake de
hervorming van de taxisector. De overgangsordonnantie kan
slechts één keer worden verlengd, tot uiterlijk 22 oktober. De
regering zal de uitvoeringsbesluiten voor de nieuwe ordonnantie
goedkeuren en nog voor de zomervakantie aan de Raad van State
bezorgen.

Zodra de nieuwe ordonnantie van kracht is, zullen we
platformbedrijven kunnen controleren volgens de geldende
criteria en de erkenning zo nodig intrekken.

Het gerecht heeft een onderzoek geopend naar de praktijken van
Uber. Op grond van de gerechtelijke beslissingen zal ik ook de
nodige beslissingen nemen.

(poursuivant en français)

J'en viens à la possibilité de suspendre l’agrément d’une
plateforme.

Actuellement, l’ordonnance transitoire du 10 décembre 2021
prévoit à son article 34sexies § 3 que l’agrément peut être
suspendu si la plateforme ne répond pas à ces trois conditions :

- avoir une unité d’établissement enregistrée à la Banque-
carrefour des entreprises ;

- mettre à la disposition du public un service de réservation
électronique de services de taxis ;

- permettre à l’administration d’accéder aux données relatives
aux chauffeurs et exploitants.

Le non-respect de ces conditions peut entraîner une suspension
de l’agrément.

Le Parlement bruxellois a adopté récemment un projet
d’ordonnance réformant profondément les règles en vigueur dans
le secteur des taxis et les autres formes de transport rémunéré
de personnes. L'ordonnance transitoire ne peut être prolongée
qu'une fois, ce qui nous mènera au 22 octobre prochain. Le
gouvernement approuvera les arrêtés d'exécution de la nouvelle
ordonnance pour pouvoir les envoyer au Conseil d'État avant les
vacances parlementaires, de manière à ce que l'avis du Conseil
d'État nous revienne pour la rentrée, que nous puissions avoir une
troisième lecture et que les arrêtés soient publiés dans les délais
requis.

Une fois qu'elle sera entrée en vigueur, cette nouvelle
ordonnance permettra de contrôler sur la base de ses propres
critères tels que vous les avez votés, et de retirer l’agrément d’une
plateforme ou d'un opérateur s'ils ne respectent pas les conditions
prévues.

La justice est actuellement saisie de plusieurs affaires visant la
plateforme en question. Je prendrai les décisions qui s’imposent
en fonction des décisions judiciaires.

1165 Volgens mij hebben de Uberfiles geen gevolgen voor de
hervorming van de taxisector die enkele weken geleden door dit
parlement werd goedgekeurd. Tegen 22 oktober moet alles in
kannen en kruiken zijn.

Niet iedereen is tevreden over die per definitie onvolmaakte
hervorming, maar volgens mij is dat een goed teken van mijn
onafhankelijkheid.

(Applaus bij PS en Ecolo)

À mes yeux, les informations qui ont été publiées ne doivent
pas avoir d’incidence sur le contenu de la réforme, comme
je l'ai d'ailleurs dit dans la presse. Il s'agit de deux éléments
différents. Nous n'allons pas nous laisser distraire par cette
affaire lors de la mise en œuvre de la réforme que nous
avons collectivement adoptée en cette enceinte, il y a quelques
semaines. Ma détermination à faire aboutir ce dossier reste
entière, malgré les surprises qu'il nous réserve. L'objectif est de
doter le secteur d'une réforme d'ici au 22 octobre.

Et si cette réforme est vouée à être imparfaite, j'ai la faiblesse
de croire qu'on est dans le juste quand on ne contente pas tout le
monde. C'est une preuve de mon indépendance d'esprit.
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(Applaudissements sur les bancs du PS et d'Ecolo)

1169 Mevrouw Françoise De Smedt (PTB) (in het Frans).- De
partijen aan de rechterzijde zouden moeten stoppen te doen alsof
er niets aan de hand is! De feiten zijn ernstig: een multinational
houdt er meer dan duistere relaties op na met ministeriële
kabinetten en treedt het arbeidsrecht met de voeten.

Het volstaat niet om een onderzoekscommissie in te stellen,
daarnaast moet de hervorming ook veel verder gaan dan ze nu
doet.

Mme Françoise De Smedt (PTB).- Avant tout, j'aimerais
demander aux partis de droite d'arrêter de noyer le poisson !
Nous parlons de faits graves : une multinationale entretient des
pratiques mafieuses et des liens plus que troubles avec le monde
politique. Elle mène une stratégie mondiale visant à s'imposer
sur les marchés pour détricoter le droit du travail. C'est là-dessus
que nous devons concentrer le débat.

C'est une chose d'organiser une commission d'enquête, mais nous
devons réfléchir plus loin encore. Qu'est-ce qui nous garantit
qu'Uber ne poursuit pas ses pratiques pour gagner encore des
parts de marché ? Nous avons déjà émis certaines critiques au
sujet de la réforme, entre autres sur la concurrence déloyale
générée par les tarifs différents. Il faut donc également agir sur
ce plan.

1171 De heer Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang).- Het
Vlaams Belang is niet tegen het opener maken van de
vervoersmarkt in Brussel, integendeel. Er was een behoefte aan
nieuwe moderne platformen, aangezien er geen sprake is van
modernisering in de taxisector. Er zijn uitzonderingen, maar in
het algemeen is het taxivervoer niet veilig, de taxichauffeurs
respecteren de taalwetgeving niet, ze zijn soms onbeleefd
enzovoort.

Het is dus nuttig om de markt open te maken, maar in dit dossier
is er wel heel wat fout gelopen. Daarom is er nood aan een
onderzoekscommissie, om te vermijden dat dat zich zou herhalen
in de toekomst. Allicht is ook in andere dossiers een en ander
niet correct verlopen, maar zijn we daarvan niet op de hoogte. Er
is nood aan een regulerend kader. De regering mag ter zake ook
wel eens wat voorstellen doen.

M. Dominiek Lootens-Stael (Vlaams Belang) (en
néerlandais).- Le Vlaams Belang soutient l'ouverture du marché
du transport à Bruxelles. Le secteur des taxis connaît des
manquements.

Toutefois, ce dossier a mal tourné. Une commission d'enquête est
donc nécessaire pour éviter de reproduire les mêmes erreurs. Un
cadre réglementaire l'est également. Le gouvernement ne doit
pas s'interdire d'émettre des propositions en ce sens.

1173 Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA).- Mijnheer de minister-
president, u antwoordt duidelijk dat u noch uw kabinet
persoonlijke banden heeft met de taxisector in zijn geheel. Ik
noteer ook dat er geen deontologische code is voor de kabinetten
en de ministers.

Uw antwoord is nog niet perfect. Het ontbreekt u kennelijk aan
de wil om een deontologische code uit te vaardigen. U kunt
daarvoor te rade gaan in Vlaanderen, waar zo'n code al heel lang
bestaat. Ik kan u zelfs de link bezorgen.

U blijft ook in gebreke wanneer het erom gaat de Brusselaar
in de hervorming van de taxisector centraal te stellen in plaats
van de taxisector zelf. Dat wordt te vaak vergeten. Wij moeten
ons vooral laten leiden door de Brusselaar, die een betaalbare,
veilige, leuke en goedwerkende taxisector wil. Dan komt het
allemaal in orde.

Mme Cieltje Van Achter (N-VA) (en néerlandais).- Je note que
vous ne souhaitez pas créer de code déontologique s'appliquant
aux cabinets et aux ministres. Un tel code existe pourtant en
Flandre.

Par ailleurs, cette réforme reste centrée sur le secteur des taxis
et non sur les Bruxellois, qui souhaitent des taxis abordables,
sûrs, agréables et efficaces.

1175 Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Twee dingen vallen me
op: u blijft een sterk onderscheid maken tussen bedrijven zoals
Uber en de klassieke taxisector. Ik onderschrijf de vraag van uw
meerderheid om een onderzoekscommissie op te richten, maar
dan moet die niet alleen vermoedelijke banden tussen Uber en

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- Vous
continuez de distinguer nettement les entreprises telles qu'Uber
du secteur classique des taxis. Je soutiens la création d'une
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de politiek, maar ook die tussen de klassieke taxisector en de
politiek onder de loep nemen en nagaan in hoeverre er sprake is
van beïnvloeding.

Problematischer is dat ik geen antwoord krijg op de
fundamentele vraag waarom de Brusselse regering geen werk
maakt van een kader dat de spelregels onder andere inzake
transparantie en een deontologische code vastlegt. U hoeft
daarvoor niet eens op het parlement te wachten; de regering kan
dat zelf doen. Waarom doet u dat niet?

commission d'enquête, mais elle devra également se pencher sur
les liens entre le secteur classique des taxis et la politique.

Pourquoi le gouvernement n'établit-il pas de règles en matière
de transparence ni de code déontologique ?

1177 De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Ik hoopte
dat de MR-fractie net als ik op een krachtige reactie zou
aandringen, maar dat is niet het geval. De MR-fractie beschouwt
belastingontduiking, politieke corruptie, obstructie van gerecht
en politie, manipulatie van de pers en niet-naleving van de
Belgische wetgeving blijkbaar als volstrekt onproblematisch! Ik
verwachtte een beetje meer politieke waardigheid.

(Applaus bij Ecolo en de PS)

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Dans mon intervention, j'ai évoqué
une réaction énergique. J'espérais retrouver une réaction du
même ordre dans l'intervention du groupe MR, mais ce n'est pas
du tout le cas.

Le groupe MR considère que l'évasion fiscale, la corruption
politique, l'obstruction de la justice et de la police, la
manipulation de la presse et le non-respect de la législation belge
ne sont en rien problématiques ! J'ignore ce qui justifie cette
position, qui me surprend au plus haut point.

J'attendais un peu de hauteur et de dignité de cette intervention,
ce qui ne fut absolument pas le cas. D'aucuns s'attendaient peut-
être à des nominations, qui n'auront pas lieu. S'il vous plaît,
retrouvez vos valeurs et un peu de dignité dans votre manière de
pratiquer la politique !

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo et du PS)

1181 De heer David Weytsman (MR) (in het Frans).- We moeten de
uitvoeringsbesluiten zo snel mogelijk goedkeuren om de sector te
kunnen moderniseren en geleidelijk vrij te maken. De minister-
president moet na acht jaar in actie komen!

Een onderzoekscommissie is niet nodig, want de minister in
kwestie is het probleem niet. Het is overigens de rechtbank die
zich moet uitspreken over de aangehaalde problemen.

Mijn fractie is voorstander van werk en innovatie. We verdedigen
die waarden bij iedereen die vroeg uit de veren is, handelaars,
zelfstandigen enzovoort.

(Samenspraak)

Ik weet dat u tegen verhuurdiensten van voertuigen met
bestuurder bent, maar wij verdedigen ook innovatie bij
multinationals, die vaak meer banen hebben gecreëerd dan u met
uw beleid van de laatste tien jaar!

(Applaus bij de MR)

M. David Weytsman (MR).- Comme nous l'avons exprimé,
notre priorité est d'élaborer ces arrêtés pour assurer la
modernisation et la libéralisation progressive du secteur. Il faut
que le ministre-président agisse le plus rapidement possible. Huit
ans suffisent !

Ensuite, étant donné que le ministre en question ne pose aucun
problème, la commission d'enquête n'est pas nécessaire. Pour le
reste, je vous encourage tout simplement à faire confiance à la
justice. C'est à elle de se saisir des problèmes que nous venons
d'évoquer. Une commission d'enquête ne pourra qu'émettre des
recommandations, qui ne vont rien résoudre.

Par ailleurs, en effet, je défends, comme mon groupe, le travail et
l'innovation. Nous défendons ces valeurs chez ceux et celles qui
se lèvent tôt, les petits commerçants, les indépendants, les PME.

(Colloques)

Et je sais que cela vous dérange parce que depuis le début,
vous vous opposez aux services de location de voitures avec
chauffeur, mais nous défendons aussi le travail et l'innovation
au sein des multinationales, dont les plateformes ont créé bien
plus d'emplois que la plupart de vos politiques ces dix dernières
années !

(Applaudissements sur les bancs du MR)
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1187 De heer Ridouane Chahid (PS) (in het Frans).- Wij verdedigen
de arbeiders, niet de slaven van de multinationals, mijnheer
Weytsman!

M. Ridouane Chahid (PS).- Nous défendons les travailleurs,
pas les esclaves des multinationales, M. Weytsman, pas les
esclaves !

1189 Mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit).- Het verheugt
mij te horen dat de recente onthullingen geen impact zullen
hebben op de hervorming. Die laatste heeft immers heel wat jaren
en heel wat inspanningen van verscheidene personen gevergd.
De Brusselaars hebben die hervorming bovendien echt nodig.

Ik kijk uit naar het advies van de Raad van State, dat aan het begin
van het nieuwe parlementair jaar wordt verwacht. Dan kunnen
de uitvoeringsbesluiten in werking treden en kan men in oktober
met het nieuwe taxiplan aan de slag.

Mme Els Rochette (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
Je me réjouis d'entendre que les récentes révélations n'auront
pas d'impact sur la réforme. J'attends avec impatience l'avis du
Conseil d'État pour le début de la nouvelle année parlementaire.
Les arrêtés d'exécution pourront alors entrer en vigueur.

1191 De heer Jamal Ikazban (PS) (in het Frans).- Deze multinational
houdt er maffieuze praktijken op na en heeft geen enkel respect
voor onze rechtstaat en ons sociaal model. Niet alleen het
gerecht, maar ook het parlement moet zijn verantwoordelijkheid
nemen. De wanpraktijken bij Samusocial werden destijds toch
ook in een onderzoekscommissie onder de loep genomen!

(Applaus bij de PS en bij Ecolo)

M. Jamal Ikazban (PS).- Je me réjouis d'entendre que le
ministre-président poursuit l'élaboration du plan taxis et qu'il est
à l'abri de toute influence.

Chers collègues, cessez de noyer le poisson ! Nous sommes
en présence d'une multinationale aux pratiques mafieuses,
condamnée par la justice, qui piétine notre état de droit et détruit
notre modèle social. Il faut choisir : être ou ne pas être complice.

La justice fait son travail, mais le monde politique doit
aussi prendre ses responsabilités. Si nous avions suivi votre
raisonnement, notre parlement n'aurait jamais instauré de
commission d'enquête sur le Samusocial. Ou vous êtes
complices, ou vous prenez vos responsabilités !

(Applaudissements sur les bancs du PS et d'Ecolo)

1195 De heer Marc Loewenstein (DéFI) (in het Frans).- Sommigen
proberen politieke munt uit deze kwestie te slaan, maar we
moeten de hoofdzaak voor ogen houden.

Zo ben ik heel blij dat het tijdschema zal worden gerespecteerd,
want voor de gemoedsrust en de kwaliteit van de dienstverlening
is het van essentieel belang dat de hervorming van de taxisector
zo snel mogelijk wordt doorgevoerd.

(Applaus bij DéFI)

M. Marc Loewenstein (DéFI).- Il me paraît important de
prendre de la hauteur dans ce dossier, alors que certains tentent
de l'instrumentaliser à des fins politiques.

Dans sa réplique, M. Talhi évoque une série de faits qu'il juge
répréhensibles et qui le sont en effet. La dignité voudrait dès lors
que chacun joue son rôle : le monde judiciaire en condamnant
ce qui est illégal, et le monde politique en établissant les
responsabilités, tant administratives que politiques.

Pour le reste, je suis très heureux d’entendre le ministre-président
confirmer que le calendrier est respecté car, pour le groupe DéFI,
il est essentiel que cette réforme du secteur des taxis voie le jour
au plus vite. Il y va de la sérénité de tous et de la qualité du service
rendu au citoyen.

(Applaudissements sur les bancs de DéFI)

1199 Mevrouw Carla Dejonghe (Open Vld).- Ik noteer dat u zich
niet laat afleiden door de onthullingen en dat u verder werkt aan
de uitvoeringsbesluiten. Het is belangrijk voor de hervorming dat
die er zo snel mogelijk komen. Voor de rest doet het gerecht zijn
werk. Het parlement is geen rechtbank.

Mme Carla Dejonghe (Open Vld) (en néerlandais).- Je note
que vous ne vous laisserez pas distraire par les révélations. Il
est important que la réforme entre en vigueur dans les plus brefs
délais. Pour le reste, la justice fera son travail.
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1201 De heer Christophe De Beukelaer (Les Engagés) (in het
Frans).- U hebt verduidelijkt dat de voorliggende ordonnantie
niet beïnvloed is door het toenmalige lobbywerk.

U hebt echter niet geantwoord op mijn vragen over uw
vertrouwen in de heer Smet en over de opmaak van een
regelgevend kader voor de contacten tussen de regering en
lobbyisten.

M. Christophe De Beukelaer (Les Engagés).- M. le ministre-
président, je vous avais posé trois questions.

À la première, vous avez répondu clairement que le processus
menant à l’élaboration de l’ordonnance à l’examen aujourd'hui
n’a pas subi les pressions qui ont pu être exercées il y a quelques
années.

En revanche, je n’ai pas encore de réponse aux deux autres :
quelle confiance avez-vous en votre ministre Pascal Smet et
dans quelle mesure collaborez-vous encore ? Et quand allez-
vous présenter des propositions concrètes pour encadrer le
fonctionnement des gouvernements et leurs liens avec les
lobbies ?

1203 De heer Arnaud Verstraete (Groen).- U bevestigt dat u
de hervorming die het parlement heeft goedgekeurd, voortzet.
Groen steunt die keuze. De Brusselaars hebben immers recht op
een hervormde en efficiëntere taxisector.

Wat de andere overwegingen betreft, beslist het parlement zelf
wat de scope wordt van de onderzoekscommissie. Groen kijkt er
alvast naar uit om dat debat na het reces aan te gaan en ons werk
vooral goed te doen.

M. Arnaud Verstraete (Groen) (en néerlandais).- Groen
soutient la poursuite de la réforme.

Le parlement fixera lui-même le cadre de la commission
d'enquête. Nous nous réjouissons des débats qui auront lieu
après l'été.

1207 ACTUALITEITSVRAGEN QUESTIONS D’ACTUALITÉ

1207

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW VIVIANE
TEITELBAUM

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME VIVIANE
TEITELBAUM

1207 aan de heer Rudi Vervoort, minister-president van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met Territoriale
Ontwikkeling en Stadsvernieuwing, Toerisme, de Promotie
van het Imago van Brussel en Biculturele Zaken van
Gewestelijk Belang,

à M. Rudi Vervoort, ministre-président du gouvernement de
la Région de Bruxelles-Capitale chargé du développement
territorial et de la rénovation urbaine, du tourisme, de la
promotion de l'image de Bruxelles et du biculturel d'intérêt
régional,

1207 en aan mevrouw Nawal Ben Hamou, staatssecretaris van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, bevoegd voor Huisvesting
en Gelijke Kansen,

et à Mme Nawal Ben Hamou, secrétaire d'État à la Région
de Bruxelles-Capitale chargée du logement et de l'égalité des
chances,

1207 betreffende "het verslag over het antisemitisme in België
voor het jaar 2021".

concernant "le rapport sur l'antisémitisme en Belgique pour
l'année 2021".

1209 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).- Blijkens
een rapport verschenen op antisemitisme.be werden in 2021 119
antisemitische incidenten gemeld, een record.

Die stijging is voor 2021 grotendeels het gevolg van
terugkerende complottheorieën over het ontstaan van
pandemieën, die reeds in de middeleeuwen in de schoenen van
de Joden werden geschoven, en de import in ons land van het
conflict in het Midden-Oosten.

Wat doet u om deze blinde vlek in de strijd tegen racisme in
ons gewest aan te pakken, onder meer via Brussel Preventie &
Veiligheid?

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- La presse fait état aujourd'hui
d'un rapport publié sur le site antisemitisme.be. Cette plateforme
collabore avec de nombreuses organisations, dont Unia.

Le rapport révèle un nombre record d'incidents antisémites. En
2021, 119 signalements sur internet ont été rapportés, soit une
augmentation de plus de 62 %. Ce chiffre peut sembler plutôt
faible, mais on peut en mesurer toute l'importance quand on sait
que les Juifs représentent 1 % de la population européenne, mais
sont victimes de 22 % des discriminations. C'est ce qu'a rappelé
le bureau de l'Organisation pour la sécurité et la coopération en
Europe, responsable des institutions démocratiques et des droits
humains.
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(Applaus bij de MR) Pour 2021, l'augmentation s'explique principalement par la
réémergence des thèses conspirationnistes liées à la crise
sanitaire (au Moyen-Âge déjà, les Juifs étaient tenus pour
responsables des pandémies) et l'importation du conflit au
Moyen-Orient, qui s'accompagne malheureusement souvent
d'une expression antisémite, parfois aussi sous couvert
d'antisionisme.

La majorité des incidents ont été signalés à Bruxelles et à Anvers.

L'antisémitisme est souvent un angle mort de la lutte contre le
racisme en Région bruxelloise. J'aimerais savoir ce que vous
faites pour remédier à cette situation au niveau bruxellois et de
Bruxelles Prévention et sécurité.

(Applaudissements sur les bancs du MR)

1213 De heer Rudi Vervoort, minister-president (in het Frans).- Er
is geen blinde vlek. De gewestelijke beleidsverklaring vermeldt
weliswaar de term 'antisemitisme' niet, maar noemt de strijd
tegen discriminatie wel een wezenlijk deel van de Brusselse
identiteit. Zowel mevrouw Ben Hamou als ikzelf zijn daar heel
gevoelig voor.

Wat antisemitisme betreft hebben wij projecten voor kinderen en
jongeren van twee instanties geselecteerd als onderdeel van het
Globaal Veiligheids- en Preventieplan: het project "Let's meet
a Jew" van het Joods Museum van België en het educatieve
spel Kroiroupa alsook de campagne "La haine, je dis non!" van
het Centre communautaire laïc juif, die wij respectievelijk sinds
2018 en 2016 financieel ondersteunen.

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Je sais que vous
regrettez l'absence du terme "antisémitisme" dans le texte de
la déclaration de politique régionale. Cet angle mort que vous
évoquez n'en est pas un pour moi, car je considère qu'il n'y
a pas de différence de traitement ou d'appréciation entre les
différentes formes de discriminations, dont l'antisémitisme fait
indiscutablement partie.

Mme Ben Hamou et moi sommes tous deux très attentifs à
cette question. La déclaration de politique régionale précise en
effet que la lutte contre les discriminations fait intégralement
partie de l'identité bruxelloise. Aussi avons-nous, en tant que
pouvoir public, un devoir de lutter sans concession contre toutes
les discriminations, les discours haineux et les comportements
racistes. Et dans ce cadre, nous soutenons le tissu associatif
bruxellois à travers différents appels à projets.

S'agissant du phénomène de l'antisémitisme, nous avons
sélectionné deux projets dans le cadre du plan global de sécurité
et de prévention 2021-2024 : d'une part, le Musée juif de
Belgique. Il reçoit un soutien financier depuis 2018 pour la
mise en œuvre de son projet "Let's meet a Jew", qui porte
sur la création d'ateliers et d'animations visant la prévention de
l'antisémitisme pour le public scolaire et parascolaire, et d'autre
part, le Centre communautaire laïc juif, soutenu depuis 2016
pour le développement et la diffusion de l'outil Kroiroupa, un jeu
de réflexion sur les religions monothéistes et la laïcité destiné
aux enfants, et pour la promotion de la campagne "La haine, je
dis non !" qui s'articule autour de récits liés aux génocides, et est
destinée à un public d'adolescents.

1215 Daarnaast ondersteunen wij opleidingen in het kader van de
strijd tegen polarisering en radicalisering en ter bevordering
van interculturaliteit. Die worden door Brussel Preventie &
Veiligheid en door de Gewestelijke School voor Openbaar
Bestuur gegeven aan gemeentepersoneel (OCMW-medewerkers,
parkwachters) en bevatten een module waarin complottheorieën
zoals die over de wereldwijde joodse samenzwering worden
ontkracht.

Ces projets s’ajoutent aux initiatives que nous soutenons dans le
cadre des luttes contre la polarisation et contre la radicalisation,
ainsi que pour la promotion de l’interculturalité.

Ces formations sont organisées par Bruxelles Prévention
et sécurité et l’École régionale d'administration publique, à
destination des acteurs communaux (agents des CPAS, gardiens
de parcs). Elles comportent un module portant sur les théories
du complot qui, comme vous le dites, ressurgissent : l'on peut
être adepte de la modernité, mais les ressorts humains restent les
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De Brusselse regering heeft zopas het gewestelijk
antiracismeplan in eerste lezing goedgekeurd. Dat plan heeft
veel aandacht voor antisemitisme. Het middenveld kan er zich
tot 30 september over uitspreken, en ik hoop het u tegen het
jaareinde te kunnen voorleggen.

mêmes. Aujourd'hui toutefois, les réseaux sociaux forment une
énorme caisse de résonance.

Au cours de ces formations, la question du "complot juif"
mondial, que l'on connaît dès qu’une nouvelle crise touche
l’humanité, est évoquée et déconstruite avec les participants.

Le plan régional de lutte contre le racisme vient d’être adopté
en première lecture par le gouvernement bruxellois. Il aborde
largement la question de l’antisémitisme dans plusieurs actions,
que ce soit en matière de prévention, de soutien à la société civile,
ou encore de formation des acteurs de première ligne.

Ce plan va être soumis aux acteurs de la société civile. Nous
attendons leur contribution pour le 30 septembre prochain. Nous
serons attentifs à l'évolution de ce plan, que j'espère vous
présenter d'ici la fin de l'année.

1217 Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het Frans).- Projecten
zijn belangrijk, maar een duidelijk politiek statement in een
beleidsverklaring is dat ook.

Er is wel degelijk een blinde vlek. In sommige campagnes van
equal.brussels bijvoorbeeld is geen sprake van antisemitisme. Ik
juich toe dat u die blinde vlek wilt wegwerken.

Onze fractie heeft een ontwerpresolutie ingediend om de
Europese strategie ter bestrijding van antisemitisme en ter
bevordering van het Joodse leven te steunen. Wij rekenen op
jullie steun hiervoor.

(Applaus bij de MR)

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Il est effectivement
important de soutenir des projets.

Une parole politique forte telle que celle exprimée dans la
déclaration de politique régionale a cependant, elle aussi, son
importance. D'où notre regret répété.

Dans certaines campagnes menées, par exemple, par
equal.brussels, l'antisémitisme n'est pas cité, alors que toutes
les autres discriminations le sont. Il y a donc malgré tout un
angle mort qu'il faudrait corriger, et je me réjouis que vous y
pensiez. Nous examinerons également avec attention le plan de
lutte contre le racisme.

Le groupe MR vient de déposer une proposition de résolution de
soutien à la stratégie européenne de lutte contre l'antisémitisme
et de soutien à la vie juive. J'espère donc que nos collègues seront
là pour la soutenir et lutter contre cet angle mort à nos côtés.

(Applaudissements sur les bancs du MR)

1221

ACTUALITEITSVRAAG VAN MEVROUW GLADYS
KAZADI

QUESTION D'ACTUALITÉ DE MME GLADYS KAZADI

1221 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la transition climatique,
de l'environnement, de l'énergie et de la démocratie
participative,

1221 betreffende "de overwogen maatregelen naar aanleiding van
de activering van de waarschuwingsfase van het ozon- en
hitteplan".

concernant "les mesures envisagées à la suite de l'activation
de la phase d'avertissement du plan forte chaleur et pics
d'ozone".

1223 TOEGEVOEGDE ACTUALITEITSVRAAG VAN
MEVROUW HILDE SABBE,

QUESTION D'ACTUALITÉ JOINTE DE MME HILDE
SABBE,

1223 betreffende "de uitvoering van het ozon- en hitteplan,
waarvan de waarschuwingsfase onlangs werd geactiveerd".

concernant "la mise en œuvre du plan forte chaleur et pics
d'ozone, dont la phase d'avertissement a récemment été
activée".
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1225 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).-
Volgende week wordt het bijzonder heet. Daarom werd de
waarschuwingsfase van het ozon- en hitteplan geactiveerd.

Hoe worden de maatregelen van alle verschillende overheden op
elkaar afgestemd?

Worden er bijkomende, specifieke maatregelen genomen voor
het Brussels Gewest?

Welke bewustmakingsmaatregelen worden er genomen ten
aanzien van kwetsbare doelgroepen?

Verloopt de bewustmaking via de app Brussels Air en de
verzendlijst van de Intergewestelijke Cel voor het Leefmilieu
efficiënt?

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Des chaleurs record
sont annoncées pour cet été, avec des températures allant
jusqu'à 35 °C la semaine prochaine. Par conséquent, la phase
d'avertissement du plan forte chaleur et pics d'ozone a été activée.
En effet, ces températures élevées ont des conséquences sur notre
santé, la qualité de vie et notre environnement, notamment dans
notre Région.

Quelle est la coordination entre les actions réalisées par les
entités fédérale et fédérées - la Cocom et la Cocof - ainsi que les
communes, notamment en ce qui concerne les maisons de repos ?

Des mesures spécifiques sont-elles prises en Région bruxelloise,
en complément de l'activation de la phase d'avertissement ?

En matière de sensibilisation, quelles sont les mesures prises
à l'égard des publics les plus fragiles comme les personnes en
situation de sans-abrisme ou nos aînés ?

Que pouvez-vous dire à propos du succès de l'application
Brussels Air ainsi que de la liste de diffusion de Celine ? S'agit-
il de canaux de sensibilisation efficaces ?

1227 Mevrouw Hilde Sabbe (one.brussels-Vooruit).- Voor
volgende week worden er heel hoge temperaturen verwacht.
Ik veronderstel dat de meeste parlementsleden dan in koelere
oorden vertoeven, maar niet alle Brusselaars kunnen dat. Brussel
is niet meteen de ideale plek om tijdens een hittegolf te
verblijven. Er is weinig groen, veel beton en weinig zwemwater.
Vooral voor kwetsbare groepen, zoals daklozen of jongeren, is
het niet eenvoudig om de hitte te trotseren. Volgens het Brusselse
hitte- en ozonplan geldt nu de waarschuwingsfase. Alleen de
federale alarmfase is nog hoger. Die is echter nog niet van kracht.

Hebt u er enig idee van hoeveel overlijdens in Brussel de voorbije
jaren te wijten zijn aan de hitte? Zit daar een evolutie is? Is er
een bepaalde categorie die kwetsbaar is?

Hoe evalueert u het ozon- en hitteplan? Welke maatregelen
neemt u voor volgende week?

U overlegt met de federale regering, maar hoe zit een en ander op
stedelijk niveau? De stad Brussel heeft bijvoorbeeld een eigen
plan en telefoonnummer. In Brussel wordt verwezen naar de
website van Leefmilieu Brussel en daar wordt verwezen naar de
app Brussels Air. In die app staat op het moment te lezen dat er
geen gegevens beschikbaar zijn, terwijl dat toch de app is die de
luchtkwaliteit moet registreren. Die werkt momenteel dus niet.

(Applaus bij one.brussels-Vooruit)

Mme Hilde Sabbe (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).-
En raison de sa minéralisation et du peu de verdure et de lieux de
baignades, Bruxelles ne sera pas un endroit idéal lors des fortes
chaleurs de la semaine prochaine, surtout pour des groupes
vulnérables comme les sans-abri et les jeunes.

Savez-vous combien de morts sont imputables aux fortes
chaleurs à Bruxelles ces dernières années ? Y a-t-il
une évolution ? Une catégorie de population y est-elle
particulièrement vulnérable ?

Comment évaluez-vous le plan forte chaleur et pics d'ozone ?
Quelles mesures prenez-vous pour la semaine prochaine ?

Vous vous concertez avec le gouvernement fédéral, mais qu'en
est-il au sein de la Région ? Par exemple, la Ville de Bruxelles
a ses propres plan et numéro de téléphone. Par ailleurs, aucune
donnée n'est actuellement disponible sur l'app Brussels Air, à
laquelle renvoie le site internet de Bruxelles Environnement.

(Applaudissements sur les bancs de one.brussels-Vooruit)

1231 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Volgende week
worden er twee erg hete dagen voorspeld.

M. Alain Maron, ministre.- Il ne fait pas encore très chaud,
mais on annonce 36 à 38 °C pendant deux jours la semaine
prochaine, avant de revenir à des températures plus de saison.
Nous sommes, au cœur de l'été, dans une vague de chaleur.

1233 (verder in het Nederlands) (poursuivant en néerlandais)
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Het ozon- en hitteplan bestaat uit drie fasen: een
waakzaamheidsfase, een waarschuwingsfase bestaande uit
niveau 1 en 2 en een alarmfase. De overgang van de ene
naar de andere fase hangt af van het al dan niet bereiken
van de drempelwaarden. De parameters daarvan zijn gebaseerd
op de resultaten van vijfdaagse weervoorspellingen, dagelijkse
ozonmetingen en tweedaagse ozonvoorspellingen.

Le plan forte chaleur et pics d'ozone comporte trois phases
(vigilance, avertissement et alerte). Le passage d'une phase
à l'autre est basé sur les prévisions météorologiques à cinq
jours, sur des mesures d'ozone quotidiennes et sur des prévisions
d'ozone à deux jours.

1235 (verder in het Frans)

De meeste vragen heb ik eergisteren al beantwoord in de
commissie voor het Leefmilieu.

De maatregelen van de verschillende overheden worden
gecoördineerd door de Intergewestelijke Cel voor het
Leefmilieu. Brussel Preventie & Veiligheid is daarbij betrokken
en bijgevolg de gemeenten ook. Die laatsten voeren immers een
deel van de maatregelen uit op het terrein.

Het is ook logisch dat de GGC waarschuwingsberichten
verstuurt naar de verenigingen die werken met kwetsbare
doelgroepen. De maatregelen in rusthuizen en ten aanzien van
daklozen werden geactiveerd.

Op lange termijn moeten we nog meer inzetten op het opvangen
van hittegolven, bijvoorbeeld door te voorzien in meer groene
ruimte en een betere toegang tot water. Ten slotte moeten de
gebouwen beter worden geïsoleerd.

(Applaus bij Ecolo)

(poursuivant en français)

J'ai déjà répondu à la majorité de vos questions en commission
de l'environnement avant-hier.

Je rappellerai juste que les différents niveaux de pouvoir
s'articulent et collaborent au sein de la Cellule interrégionale
de l'environnement (Celine). Du fait que Bruxelles Prévention
et sécurité est impliquée, il est normal que les communes qui
disposent de bras opérationnels le soient également, et créent
des lignes téléphoniques, déploient des actions sur le terrain,
travaillent avec les CPAS, etc.

Il est tout aussi normal que la Cocom lance des messages
particuliers aux associations qui travaillent avec les publics
les plus fragiles, tels que les maisons de repos, ou encore
les opérateurs de la politique d'aide aux personnes sans abri.
Ces actions sont enclenchées : dans les maisons de repos, des
mesures sont prises, comme chaque été et chaque fois que des
stades d'alerte sont franchis. Il en va de même vis-à-vis des sans-
abri.

À terme, nous devons continuer à accentuer notre politique de
résilience : il faut davantage d'espaces verts, d’îlots de fraîcheur,
un meilleur accès à l'eau potable dans les rues, et même à l'eau
en général. Les bâtiments doivent aussi être mieux isolés. On a
tendance à l'oublier, mais l'isolation permet aussi de conserver
une certaine fraîcheur dans les bâtiments lorsqu'il fait très chaud
dehors. Au surplus, je vous renvoie au compte rendu de la
commission de cette semaine.

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo)

1239 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- Kunt
u wat dieper ingaan op de doeltreffendheid van de applicatie
Brussels Air en de Intergewestelijke Cel voor het Leefmilieu?

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Je ne manquerai pas
d'aller lire le compte rendu reprenant la demande d'explications
de M. Ikazban.

Pouvez-vous me donner quelques éléments concernant le niveau
d'efficacité de l'application Brussels Air et de la liste de diffusion
de la Cellule interrégionale de l'environnement ?

1239 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- U kunt de cijfers
raadplegen in het verslag van de commissievergadering.

M. Alain Maron, ministre.- J'ai donné les chiffres de
fréquentation en commission cette semaine.

1239 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- Vindt
u die instrumenten doeltreffend?

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Et estimez-vous que ce
soit un succès ?

1239 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Ze zijn nog
onvoldoende bekend bij het grote publiek. De Brusselaars

M. Alain Maron, ministre.- Non, je n'estime pas que ce soit
un succès, mais c'est très subjectif. Ce n'est pas la seule manière
dont les Bruxellois peuvent se rendre compte qu'il va faire chaud



PLENAIRE VERGADERING
2022.07.15

n° 40 - nr. 40
SÉANCE PLÉNIÈRE 18

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

krijgen ook via andere kanalen informatie over de hitte en
bijbehorende maatregelen.

et qu'il y aura des mesures à prendre. Ces applications - et le
fait qu'elles fonctionnement correctement - doivent être mieux
connues du grand public.

1247 Mevrouw Hilde Sabbe (one.brussels-Vooruit).- Ik doe een
oproep om Brussels Air zo snel mogelijk in orde te brengen. Het
is niet dat de app alleenzaligmakend is, maar ze is de enige die
we hebben om de luchtkwaliteit tijdens hittegolven te meten.

Ik denk ook dat er een gedeeld platform met de gemeenten
moet komen, want het is erg verwarrend voor de burger, als
elke gemeente een afzonderlijk nummer en een afzonderlijke app
heeft voor de hitte en luchtkwaliteit.

(Applaus bij one.brussels-Vooruit)

Mme Hilde Sabbe (one.brussels-Vooruit) (en néerlandais).- Je
vous demande de faire fonctionner l'app Brussels Air au plus
vite.

Il faudrait aussi mettre en place une plateforme partagée avec
les communes afin que les citoyens de toutes les communes aient
les mêmes numéro de contact et app.

(Applaudissements sur les bancs de one.brussels-Vooruit)

1251

ACTUALITEITSVRAAG VAN DE HEER EMMANUEL
DE BOCK

QUESTION D'ACTUALITÉ DE M. EMMANUEL DE
BOCK

1251 aan de heer Alain Maron, minister van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering, belast met Klimaattransitie,
Leefmilieu, Energie en Participatieve Democratie,

à M. Alain Maron, ministre du gouvernement de la Région
de Bruxelles-Capitale chargé de la transition climatique,
de l'environnement, de l'énergie et de la démocratie
participative,

1251 betreffende "het IT-beheer van waterfacturen bij Vivaqua
en de gevolgen voor de werking van de intercommunale".

concernant "la gestion informatique des factures d’eau
au sein de Vivaqua et l'impact sur le fonctionnement de
l’intercommunale".

1253 De heer Emmanuel De Bock (DéFI) (in het Frans).-
Vorige week vernamen wij dat ongeveer 85.000 klanten van
Vivaqua zwaar getroffen zijn door de facturatieproblemen
bij de intercommunale. Zo hebben sommigen nog altijd hun
voorschotfactuur, jaarlijkse factuur of eindafrekening niet
ontvangen. Bovendien zijn de facturen belangrijk om de
lasten te kunnen doorrekenen aan de huurders wanneer het
warmwaterverbruik met calorimeters wordt berekend.

(Opmerkingen van minister Maron)

Wat is de reden voor die vertraging? Wat zijn de gevolgen voor
de gewestelijke en gemeentelijke diensten?

De intercommunale is sterk afhankelijk van regelmatige
inkomsten. Wat is de impact van de vertragingen bij de facturatie
op de cashflow van Vivaqua? Wij hebben de invoering van
maandelijkse facturen gesteund. Hoe groot is het aandeel
maandelijkse betalingen? Vangt dat een deel van het probleem
op? Neemt dat aandeel af of toe?

Heeft de intercommunale u bevestigd dat het probleem zo
spoedig mogelijk zal worden opgelost?

M. Emmanuel De Bock (DéFI).- Nous continuons peu ou prou
à parler des enjeux climatiques puisque l'eau est une denrée rare.

La semaine passée, nous avons appris que quelque 85.000
clients de Vivaqua étaient lourdement affectés par les retards
accumulés dans la facturation de l'intercommunale. Certains
doivent payer leur facture d'acompte ou de décompte, d'autres
ont déjà déménagé et souhaitent obtenir leur facture de clôture.

Les factures d'eau ne sont pas les seules concernées puisque, bien
souvent, elles conditionnent aussi les décomptes de charges entre
locataires et propriétaires pour la consommation de l'eau chaude
calculée à l'aide de calorimètres.

(Remarques de M. Maron, ministre)

En effet, la consommation d'eau chaude influence bien entendu
celle de gaz ou d'électricité qui, à son tour, influe sur le calcul des
charges locatives. Il est donc important de disposer de décomptes
précis, notamment lorsque des locataires quittent un logement,
car le propriétaire doit soit leur rembourser un trop-perçu, soit
au contraire leur demander de compléter les montants versés en
acompte.

Connaissez-vous les raisons du retard de facturation ? Êtes-vous
certain que le problème sera prochainement résolu ? Quelles
sont les conséquences de ce problème sur les administrations
régionales et communales, qui le subissent au même titre que les
particuliers ? Avez-vous une idée de son impact sur la trésorerie
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de Vivaqua ? Pour cette intercommunale très dépendante de
recettes régulières, l'argent est le nerf de la guerre.

Nous avons naguère soutenu la mensualisation des paiements.
Ces dysfonctionnements informatiques ont-ils des conséquences
négatives pour les abonnés qui seraient dès lors tentés
d'abandonner le paiement mensuel ? Ou au contraire, vu
l’augmentation du prix de l'eau, la mensualisation permet-
elle d'accroître la part relative de recettes ? Disposez-vous
d'informations sur la proportion de paiements mensuels ? Est-
elle en progression ou en régression ? Enfin, l'intercommunale
vous a-t-elle garanti que ce problème serait résolu au plus vite ?

1259 De heer Alain Maron, minister (in het Frans).- Vivaqua is
een intercommunale en valt dus niet onder toezicht van het
Brussels Gewest, maar ik zal toch zo goed mogelijk trachten te
antwoorden.

Door computerproblemen en de invoering van een nieuw
tariefsysteem heeft Vivaqua inderdaad sinds het begin van het
jaar vertragingen met de facturatie. Vivaqua beweert dat de
problemen worden opgelost of sinds juni zijn opgelost. De
helpdesk van Vivaqua werd volledig overstelpt. Een tiental
mensen werd in dienst genomen om de achterstand weg te
werken en de klanten antwoorden te geven, maar dat kostte tijd.

De cashflow van Vivaqua staat inderdaad onder druk. Dat
probleem wordt opgevangen met overbruggingskredieten.

Hydria heeft een protocolakkoord met Vivaqua gesloten, maar
ik weet niet of het facturatieprobleem ook gevolgen heeft voor
andere gewestbesturen.

11% van de klanten ontvangt een maandelijkse waterfactuur.
Dat percentage is niet noemenswaardig veranderd.

M. Alain Maron, ministre.- M. De Bock, vous l'avez dit vous-
même : Vivaqua est une intercommunale, sa tutelle n'est donc
pas régionale. Néanmoins, je tenterai d'apporter un maximum de
réponses à vos questions.

Tout d'abord, il est vrai qu'il y a des problèmes informatiques
de facturation chez Vivaqua. L'intercommunale l'a d'ailleurs
reconnu. Ces problèmes existent depuis le début de cette année.
De plus, Vivaqua a mis en place une nouvelle structure tarifaire,
qui, s'ajoutant aux problèmes informatiques, a engendré un retard
certain et des problèmes de facturation.

Vivaqua affirme que ces problèmes sont en cours de résorption,
voire résorbés depuis le mois de juin. Nous sommes maintenant
dans une phase de stabilisation. Les choses doivent enfin
rentrer dans l'ordre. Le service d'assistance de Vivaqua a été
complètement débordé pendant cette période, car tout le monde
s'est posé des questions sur sa facturation. Une dizaine de
personnes ont été engagées pour permettre de résorber les retards
et d'apporter des réponses aux consommateurs, mais cela a pris
du temps.

La trésorerie de Vivaqua est effectivement sous tension. Celle-
ci est compensée par des crédits-ponts, à la suite des manques à
gagner qu'elle a subis.

Je ne peux pas vous dire si ce problème a un impact sur les autres
administrations régionales, à part pour Hydria. Un protocole
d'accord a été conclu entre les deux entités afin de le résorber.

Enfin, le nombre de personnes qui bénéficient de factures
mensuelles est de 11 % et il n'y a pas eu d'évolution notoire de
ce pourcentage.

1263 - De vergadering wordt geschorst om 15.45 uur. - La séance est suspendue à 15h45.

1267 - De vergadering wordt hervat om 15.55 uur. - La séance est reprise à 15h55.

1267 NAAMSTEMMINGEN VOTES NOMINATIFS

1269 A-279/1 en 2 – 2020/2021 A-279/1 et 2 – 2020/2021

1269 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming over het
besluit van de commissie tot verwerping van het voorstel

M. le président.- L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de la



PLENAIRE VERGADERING
2022.07.15

n° 40 - nr. 40
SÉANCE PLÉNIÈRE 20

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

van resolutie betreffende de instandhouding van het platform
Brussels Helps ter versterking van de solidariteit tussen de
generaties en tussen buren in de wijken (nrs. A-279/1 en 2 –
2020/2021) - (Toepassing van artikel 91.4 van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel van resolutie
wordt verworpen, stemmen ja omdat de commissie in haar
besluit voorstelt dat het wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 1

81 leden zijn aanwezig.

48 antwoorden ja.

20 antwoorden neen.

13 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie tot
verwerping van het voorstel van resolutie aan.

proposition de résolution concernant le maintien de la plateforme
'Brussels Helps' pour renforcer la solidarité intergénérationnelle
et entre voisins dans les quartiers (nos A-279/1 et 2 – 2020/2021)
- (Application de l’article 91.4 du règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition de résolution votent
oui puisque les conclusions de la commission en proposent le
rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 1

81 membres sont présents.

48 répondent oui.

20 répondent non.

13 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition de résolution.

1271 A-435/1 en 2 – 2021/2022 A-435/1 et 2 - 2021/2022

1271 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming over
het geheel van het voorstel van bijzondere ordonnantie tot
wijziging van artikel 41 van de bijzondere wet van 12
 januari 1989 met betrekking tot de Brusselse instellingen
teneinde een evenwichtige aanwezigheid van vrouwen en
mannen te waarborgen onder de gewestelijke ministers en
staatssecretarissen (nrs. A-435/1 en 2 – 2021/2022).

Ik herinner u eraan dat het voorstel moet worden aangenomen
met een meerderheid van twee derden van de uitgebrachte
stemmen en bij volstrekte meerderheid van de stemmen in elke
taalgroep.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 2

81 leden zijn aanwezig.

64 antwoorden ja in de Franse taalgroep.

10 antwoorden ja in de Nederlandse taalgroep.

4 antwoorden neen in de Nederlandse taalgroep

3 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het voorstel van bijzondere
ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan de regering
worden voorgelegd.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif sur
l’ensemble de la proposition d’ordonnance spéciale modifiant
l'article 41 de la loi spéciale du 12 janvier 1989 relative
aux institutions bruxelloises en vue de garantir une présence
équilibrée de femmes et d'hommes parmi les ministres et les
secrétaires d'État régionaux (nos A-435/1 et 2 - 2021/2022).

Je vous rappelle que la proposition doit être adoptée à la majorité
des deux tiers des suffrages exprimés et à la majorité absolue des
suffrages dans chaque groupe linguistique.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 2

81 membres sont présents.

64 répondent oui dans le groupe linguistique français.

10 répondent oui dans le groupe linguistique néerlandais.

4 répondent non dans le groupe linguistique néerlandais.

3 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte la proposition
d’ordonnance spéciale qui sera soumise à la sanction du
gouvernement.

(Applaudissements sur tous les bancs)



PLENAIRE VERGADERING
2022.07.15

n° 40 - nr. 40
SÉANCE PLÉNIÈRE 21

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK PARLEMENT – INTEGRAAL VERSLAG
PARLEMENT DE LA RÉGION DE BRUXELLES-CAPITALE – COMPTE RENDU INTÉGRAL

(Algemeen applaus)

De leden die zich hebben onthouden, wordt verzocht de redenen
van hun onthouding mee te delen.

Les membres qui se sont abstenus sont invités à faire connaître
les motifs de leur abstention.

1273 De heer Guy Vanhengel (Open Vld).- Als eerste
ondervoorzitter van onze assemblee voel ik me verplicht om toe
te lichten waarom mijn fractie zich onthouden heeft.

We hebben lange discussies onder andere over de opmerkingen
van de Raad van State en de constitutieve autonomie gevoerd.
Precies dat aspect vormde de reden waarom de Raad van State
grote bezwaren heeft tegen de tekst.

Ook al is mijn fractie het volkomen eens met de nagestreefde
doelstellingen, wij verzetten ons tegen de manier waarop die
in de voorgestelde tekst vorm krijgen. Dat is niet conform de
Belgische wetgeving, zoals de Raad van State ook stelt.

We zijn er bovendien van overtuigd dat de handelwijze
geen precedent mag vormen om de constitutieve autonomie
van het gewest eigengereid te interpreteren, waardoor de
subtiele evenwichten tussen de gemeenschappen kunnen worden
verstoord. De interpretatie van de Grondwet en van de bijzondere
wetten komt niet toe aan het Brussels Parlement, maar aan de
Kamer van Volksvertegenwoordigers en eventueel de Raad van
State of het Grondwettelijk Hof.

M. Guy Vanhengel (Open Vld) (en néerlandais).- L'une des
objections majeures que formule le Conseil d'État concerne
l'autonomie constitutive. Ce n'est pas l'objectif visé qui pose un
problème, mais la manière dont il est mis en musique dans le
texte. Et mon groupe partage totalement cet avis : ce n'est pas
conforme à la législation belge.

De plus, cette interprétation bruxelloise de la Constitution et
des lois spéciales risque de créer un précédent susceptible de
perturber l'équilibre subtil entre les Communautés.

1275 A-552/1 en 2 – 2021/2022 A-552/1 et 2 – 2021/2022

1275 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming over het
besluit van de commissie tot verwerping van het voorstel
tot oprichting van een parlementaire onderzoekcommissie
betreffende de uitbetaling van de huurtoelagen en de werking
van de administratie Brussel Huisvesting (nrs. A-552/1 en 2 –
2021/2022) - (Toepassing van artikel 91.4 van het reglement)

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel wordt verworpen,
stemmen ja omdat de commissie in haar besluit voorstelt dat het
wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 3

81 leden zijn aanwezig.

47 antwoorden ja.

34 antwoorden neen.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie tot
verwerping van het voorstel aan.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de
la proposition visant à instituer une commission d’enquête
parlementaire sur le paiement des allocations loyer et le
fonctionnement de l’administration Bruxelles Logement (nos
 A-552/1 et 2 – 2021/2022) - (Application de l’article 91.4 du
règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition votent oui puisque
les conclusions de la commission en proposent le rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 3

81 membres sont présents.

47 répondent oui.

34 répondent non.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition.

1277 A-560/1 en 2 – 2021/2022 A-560/1 et 2 – 2021/2022
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1277 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming
over het besluit van de commissie tot verwerping van
het voorstel houdende oprichting van een parlementaire
onderzoekscommissie met betrekking tot de uitbetaling van de
huurtoelagen (nrs. A-560/1 en 2 – 2021/2022) - (Toepassing van
artikel 91.4 van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel wordt verworpen,
stemmen ja omdat de commissie in haar besluit voorstelt dat het
wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 4

81 leden zijn aanwezig.

51 antwoorden ja.

15 antwoorden neen.

15 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie tot
verwerping van het voorstel aan.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de
la proposition visant à instituer une commission d’enquête
parlementaire sur le paiement des allocations loyer (nos A-560/1
et 2 – 2021/2022) - (Application de l’article 91.4 du règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition votent oui puisque
les conclusions de la commission en proposent le rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 4

81 membres sont présents.

51 répondent oui.

15 répondent non.

15 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition.

1279 A-561/1 en 2 – 2021/2022 A-561/1 et 2 – 2021/2022

1279 De voorzitter.-  Aan de orde is de naamstemming over het
besluit van de commissie tot verwerping van het voorstel ertoe
strekkende een parlementaire onderzoekscommissie over het
beheer van de huurtoelagen op te richten (nrs. A-561/1 en 2 –
2021/2022) - (Toepassing van artikel 91.4 van het reglement).

Zij die er voorstander van zijn dat het voorstel wordt verworpen,
stemmen ja omdat de commissie in haar besluit voorstelt dat het
wordt verworpen.

Tot stemming wordt overgegaan.

UITSLAG VAN DE STEMMING 5

81 leden zijn aanwezig.

51 antwoorden ja.

10 antwoorden neen.

20 onthouden zich.

Bijgevolg neemt het parlement het besluit van de commissie tot
verwerping van het voorstel aan.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle le vote nominatif
sur les conclusions de la commission tendant au rejet de
la proposition visant à instituer une commission d'enquête
parlementaire sur la gestion des allocations loyer (nos A-561/1
et 2 – 2021/2022) - (Application de l’article 91.4 du règlement).

Ceux qui sont pour le rejet de la proposition votent oui puisque
les conclusions de la commission en proposent le rejet.

Il est procédé au vote.

RÉSULTAT DU VOTE 5

81 membres sont présents.

51 répondent oui.

10 répondent non.

20 s’abstiennent.

En conséquence, le parlement adopte les conclusions de la
commission tendant à rejeter la proposition.

1281 De plenaire vergadering van het Brussels Hoofdstedelijk
Parlement is gesloten.

La séance plénière du Parlement de la Région de Bruxelles-
Capitale est close.
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Volgende plenaire vergadering na bijeenroeping door de
voorzitter.

- De vergadering wordt gesloten om 16.05 uur.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance est levée à 16h05.



DETAIL VAN DE NAAMSTEMMINGEN / DÉTAIL DES VOTES NOMINATIFS 

 

 

STEMMING 1 / VOTE 1 

  

Ja 48 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Emmanuel 

De Bock, Margaux De Ré, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-

Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Marc 

Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas 

Naessens, Marie Nagy, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, 

Tristan Roberti, Els Rochette, Hilde Sabbe, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket 

Temiz, Julien Uyttendaele, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de 

Patoul, Emin Özkara. 

Neen 20 Non 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Alexia Bertrand, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, 

Christophe De Beukelaer, Vincent De Wolf, Bianca Debaets, Dominique Dufourny, Céline Fremault, Gladys 

Kazadi, Pierre Kompany, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Françoise Schepmans, 

Viviane Teitelbaum, Gaëtan Van Goidsenhoven, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel. 

Onthoudingen 13 Abstentions 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Pepijn Kennis, Jean-Pierre Kerckhofs, Leila 

Lahssaini, Dominiek Lootens-Stael, Petya Obolensky, Cieltje Van Achter, Luc Vancauwenberge, Mathias Vanden 

Borre, Gilles Verstraeten. 

  



STEMMING 2 / VOTE 2 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 64 Oui 

Leila Agic, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Alexia Bertrand, Martin Casier, Delphine 

Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Francis Dagrin, Christophe De 

Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, 

Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Jamal 

Ikazban, Gladys Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, 

Leila Lahssaini, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid 

Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas 

Naessens, Marie Nagy, Petya Obolensky, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, 

Magali Plovie, Tristan Roberti, Françoise Schepmans, Kalvin Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Viviane 

Teitelbaum, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Michaël 

Vossaert, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 10 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, Bianca Debaets, Soetkin Hoessen, Pepijn Kennis, Els 

Rochette, Hilde Sabbe, Lotte Stoops, Arnaud Verstraete. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Neen 4 Non 

Dominiek Lootens-Stael, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 3 Abstentions 

Carla Dejonghe, Guy Vanhengel, Khadija Zamouri. 

  



STEMMING 3 / VOTE 3 

  

Ja 47 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Emmanuel 

De Bock, Margaux De Ré, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Zoé Genot, Marc-

Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Marc 

Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas 

Naessens, Marie Nagy, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, 

Tristan Roberti, Els Rochette, Hilde Sabbe, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket 

Temiz, Julien Uyttendaele, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de 

Patoul. 

Neen 34 Non 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Alexia Bertrand, Jan Busselen, Geoffroy Coomans de 

Brachène, Aurélie Czekalski, Francis Dagrin, Christophe De Beukelaer, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, 

Bianca Debaets, Dominique Dufourny, Céline Fremault, Gladys Kazadi, Pepijn Kennis, Jean-Pierre Kerckhofs, 

Pierre Kompany, Leila Lahssaini, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Bertin Mampaka 

Mankamba, Petya Obolensky, Françoise Schepmans, Viviane Teitelbaum, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten, David Weytsman, Anne-Charlotte 

d'Ursel, Emin Özkara. 

  



STEMMING 4 / VOTE 4 

  

Ja 51 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Christophe 

De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Gladys Kazadi, Pierre 

Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, Marc Loewenstein, 

Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, 

Marie Nagy, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Tristan Roberti, 

Els Rochette, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, 

Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de Patoul. 

Neen 15 Non 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Bianca Debaets, Pepijn Kennis, Jean-Pierre 

Kerckhofs, Leila Lahssaini, Dominiek Lootens-Stael, Petya Obolensky, Cieltje Van Achter, Luc Vancauwenberge, 

Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten, Emin Özkara. 

Onthoudingen 15 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Alexia Bertrand, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Vincent 

De Wolf, Dominique Dufourny, David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Hilde Sabbe, Françoise Schepmans, 

Viviane Teitelbaum, Gaëtan Van Goidsenhoven, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel. 

  



STEMMING 5 / VOTE 5 

  

Ja 51 Oui 

Leila Agic, Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Christophe 

De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Carla Dejonghe, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle 

Emmery, Céline Fremault, Zoé Genot, Marc-Jean Ghyssels, Soetkin Hoessen, Jamal Ikazban, Gladys Kazadi, Pierre 

Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Fadila Laanan, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, Marc Loewenstein, 

Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Christophe Magdalijns, Joëlle Maison, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, 

Marie Nagy, Mohamed Ouriaghli, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Magali Plovie, Tristan Roberti, 

Els Rochette, Kalvin Soiresse Njall, Lotte Stoops, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, 

Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Michaël Vossaert, Khadija Zamouri, Jonathan de Patoul. 

Neen 10 Non 

Bruno Bauwens, Jan Busselen, Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Pepijn Kennis, Jean-Pierre Kerckhofs, Leila 

Lahssaini, Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge, Emin Özkara. 

Onthoudingen 20 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Alexia Bertrand, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Vincent 

De Wolf, Bianca Debaets, Dominique Dufourny, David Leisterh, Dominiek Lootens-Stael, Bertin Mampaka 

Mankamba, Hilde Sabbe, Françoise Schepmans, Viviane Teitelbaum, Cieltje Van Achter, Gaëtan Van 

Goidsenhoven, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten, David Weytsman, Anne-Charlotte d'Ursel. 



VERONTSCHULDIGD / EXCUSÉS 

 

 

- De heer Pascal Smet, staatssecretaris  

 

- Mme Elisa Groppi  

 

- Mme Véronique Jamoulle  

 

- M. Matteo Segers  

 

- Mme Victoria Austraet  

 

 

 

 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
27 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heer Marc-Jean Ghyssels, 
Rachid Madrane. 
Mevr. Marie Lecocq, de heer John Pitseys. 
De heren Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns. 
De heren Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
De heer Juan Benjumea Moreno. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervangers: 
 
De heer Ridouane Chahid. 
Mevr. Viviane Teitelbaum. 
Mevr. Joëlle Maison. 
Mevr. Céline Fremault. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
 
Andere leden: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Aurélie Czekalski (ter 
vervanging van mevr. Latifa Aït Baala), mevr. Bianca 
Debaets, mevr. Françoise De Smedt, de heer Vincent 
de Wolf, mevr. Anne-Charlotte d’Ursel (ter 
vervanging van mevr. Alexia Bertrand), de heer Pepijn 
Kennis, mevr. Véronique Lefrancq. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Latifa Aït Baala, mevr. Alexia Bertrand, mevr. 
Zoé Genot, de heren Dominiek Lootens-Stael en 
Pierre-Yves Lux. 
 
Afwezig: 
 
De heer Christophe De Beukelaer. 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 
 

27 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Nadia El Yousfi, MM. Marc-Jean Ghyssels, 
Rachid Madrane. 
Mme Marie Lecocq, M. John Pitseys. 
MM. Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns.  
MM. Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
M. Juan Benjumea Moreno. 
Mme Cieltje Van Achter. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membres suppléants : 
 
M. Ridouane Chahid. 
Mme Viviane Teitelbaum. 
Mme Joëlle Maison. 
Mme Céline Fremault. 
M. Mathias Vanden Borre. 
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, Mme Aurélie Czekalski (en 
remplacement de Mme Latifa Aït Baala), Mme Bianca 
Debaets, Mme Françoise De Smedt, M. Vincent De 
Wolf, Mme Anne-Charlotte d’Ursel (en 
remplacement de Mme Alexia Bertrand), M. Pepijn 
Kennis, Mme Véronique Lefrancq. 
 
Excusés : 
 
Mmes Latifa Aït Baala, Alexia Bertrand, Zoé Genot, 
MM. Dominiek Lootens-Stael, Pierre-Yves Lux. 
 
 
Absent : 
 
M. Christophe De Beukelaer. 
 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE 
ONTWIKKELING 
 
27 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Isabelle Emmery. 
Mevr. Isabelle Pauthier, de heer Tristan Roberti. 
De heren Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan 
Van Goidsenhoven. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Céline Fremault. 
Mevr. Soetkin Hoessen. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Aurélie Czekalski, mevr. Anne-Charlotte 
d’Ursel. 
 
Andere leden: 
 
De heren Ridouane Chahid, Marc-Jean Ghyssels (ter 
vervanging van mevr. Fadila Laanan), mevr. Nadia El 
Yousfi (ter vervanging van mevr. Véronique 
Jamoulle). 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, mevr. Fadila Laanan, de 
heer Pierre-Yves Lux, mevr. Hilde Sabbe, de heer 
Matteo Segers. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Françoise De Smedt, mevr. Elisa Groppi. 
 
 

 

COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT 
TERRITORIAL 
 

27 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Isabelle Emmery. 
Mme Isabelle Pauthier, M. Tristan Roberti. 
MM. Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy. 
Mme Céline Fremault. 
Mme Soetkin Hoessen. 
M. Mathias Vanden Borre. 
 
Membres suppléants : 
 
Mmes Aurélie Czekalski, Anne-Charlotte d’Ursel. 
 
 
Autres membres : 
 
MM. Ridouane Chahid, Marc-Jean Ghyssels (en 
remplacement de Mme Fadila Laanan), Mme Nadia 
El Yousfi (en remplacement de Mme Véronique 
Jamoulle). 
 
Excusés : 
 
Mmes Véronique Jamoulle, Fadila Laanan, M. Pierre-
Yves Lux, Mme Hilde Sabbe, M. Matteo Segers. 
 
 
Absentes : 
 
Mmes Françoise De Smedt, Elisa Groppi. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

  

COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
28 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, de heer Julien Uyttendaele. 
Mevr. Ingrid Parmentier, mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein, mevr. Joëlle Maison. 
De heer Luc Vancauwenberge. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
De heer Arnaud Verstraete. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
/ 
 
Andere leden: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Lotte Stoops. 
 
Verontschuldigd: 
 
/ 
 
Afwezig: 
 
De heren Ibrahim Dönmez, Youssef Handichi. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

28 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Leila Agic, M. Julien Uyttendaele. 
Mmes Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein, Mme Joëlle Maison. 
M. Luc Vancauwenberge. 
M. Christophe De Beukelaer. 
M. Arnaud Verstraete. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membre suppléant : 
 
/ 
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, Mme Lotte Stoops. 
 
Excusé : 
 
/ 
 
Absents : 
 
MM. Ibrahim Dönmez, Youssef Handichi. 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN  
 
28 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
De heer Ahmed Mouhssin. 
De heren Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
De heer Pierre Kompany. 
Mevr. Els Rochette. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervangers: 
 
De heren Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
De heer Fouad Ahidar. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Ander lid: 
 
Mevr. Aurélie Czekalski. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Geoffroy Coomans de Brachène, mevr. 
Bianca Debeats, de heren Youssef Handichi, Dominiek 
Lootens-Stael, David Weytsman. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Fadila Laanan, de heren Hicham Talhi, Vincent 
De Wolf, mevr. Dominique Dufourny, de heer Francis 
Dagrin, mevr. Leila Lahssaini. 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES INTÉRIEURES  
 

28 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
M. Ahmed Mouhssin. 
MM. Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
M. Pierre Kompany. 
Mme Els Rochette. 
M. Mathias Vanden Borre. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membres suppléants : 
 
MM. Emmanuel De Bock, Michaël Vossaert. 
M. Fouad Ahidar. 
Mme Cieltje Van Achter. 
 
Autre membre : 
 
Mme Aurélie Czekalski. 
 
Excusés : 
 
M. Geoffroy Coomans de Brachène, Mme Bianca 
Debaets, MM. Youssef Handichi, Dominiek Lootens-
Stael, David Weytsman. 
 
Absents : 
 
Mme Fadila Laanan, MM. Hicham Talhi, Vincent De 
Wolf, Mme Dominique Dufourny, M. Francis Dagrin, 
Mme Leila Lahssaini. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR GELIJKE KANSEN EN 
VROUWENRECHTEN 
 
28 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, mevr. Delphine Chabbert. 
Mevr. Clémentine Barzin, mevr. Viviane Teitelbaum. 
Mevr. Margaux De Ré. 
Mevr. Nicole Nketo Bomele. 
Mevr. Françoise De Smedt. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Khadija Zamouri. 
 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Gilles Verstraeten. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Marie Lecocq, de heren Arnaud Verstraete, 
David Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Bianca Debaets, mevr. Véronique Lefrancq. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heer John Pitseys, mevr. 
Ariane de Lobkowicz, de heer Petya Obolensky. 
 
 

 

COMMISSION DE L’ÉGALITÉ DES CHANCES ET 
DES DROITS DES FEMMES 
 
28 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Leila Agic, Delphine Chabbert. 
Mmes Clémentine Barzin, Viviane Teitelbaum. 
Mme Margaux De Ré. 
Mmes Nicole Nketo Bomele. 
Véronique Lefrancq. 
Mme Françoise De Smedt. 
Mme Lotte Stoops. 
Mme Khadija Zamouri. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Gilles Verstraeten. 
 
Autres membres : 
 
Mme Marie Lecocq, MM. Arnaud Verstraeten,  David 
Weytsman. 
 
Excusées : 
 
Mmes Bianca Debaets Véronique Lefrancq. 
 
Absente : 
 
Mme Nadia El Yousfi, M.  John Pitseys, Mme Ariane de 
Lobkowicz, M. Petya Obolensky. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE ECONOMISCHE ZAKEN  
 
29 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Sevket Temiz. 
De heer Thomas Naessens. 
De heer David Leisterh. 
Mevr. Véronique Lefrancq. 
De heer Gilles Verstraeten. 
 
Plaatsvervanger: 
 
/ 
 
Andere leden: 
 
De heer Dominiek Lootens-Stael, Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Soetkin Hoessen, de heren Matteo Segers, 
Michaël Vossaert. 
 
Afwezig: 
 
De heren Ridouane Chahid, Hasan Koyuncu, mevr. 
Farida Tahar, mevr. Clémentine Barzin, de heren 
Emmanuel De Bock, Francis Dagrin, Luc 
Vancauwenberge, mevr. Khadija Zamouri. 
 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES ÉCONOMIQUES 
 

29 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Sevket Temiz. 
M. Thomas Naessens. 
M. David Leisterh. 
Mme Véronique Lefrancq. 
M. Gilles Verstraeten. 
 
Membre suppléant : 
 
/ 
 
Autres membres : 
 
M. Dominiek Lootens-Stael, Mme Hilde Sabbe. 
 
Excusés : 
 
Mme Soetkin Hoessen, MM. Matteo Segers, Michaël 
Vossaert. 
 
Absents : 
 
MM. Ridouane Chahid, Hasan Koyuncu, Mmes Farida 
Tahar, Clémentine Barzin, MM. Emmanuel De Bock, 
Francis Dagrin, Luc Vancauwenberge, Mme Khadija 
Zamouri. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
29 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Isabelle Emmery. 
Mevr. Ingrid Parmentier, de heer Tristan Roberti. 
Mevr. Aurélie Czekalski, mevr. Viviane Teitelbaum. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
De heer Bruno Bauwens. 
Mevr. Gladys Kazadi. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Leila Agic. 
De heren Geoffroy Coomans de Brachène en Gaëtan 
Van Goidsenhoven. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz. 
Mevr. Els Rochette. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Victoria Austraet, mevr. Bianca Debaets, de 
heren Emmanuel De Bock, Pepijn Kennis, David 
Leisterh, Thomas Naessens. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle. 
 
Afwezig: 
 
De heer Youssef Handichi. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

29 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Isabelle Emmery. 
Mme Ingrid Parmentier,  M. Tristan Roberti.  
Mmes Aurélie Czekalski, Viviane Teitelbaum. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy.  
M. Bruno Bauwens. 
Mme Gladys Kazadi.  
Mme Lotte Stoops. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Leila Agic. 
MM. Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
Mme Ariane de Lobkowicz. 
Mme Els Rochette. 
 
Autres membres : 
 
Mmes Victoria Austraet, Bianca Debaets, MM. 
Emmanuel De Bock, Pepijn Kennis,  David Leisterh, 
Thomas Naessens. 
 
Excusée : 
 
Mme Véronique Jamoulle. 
 
Absents : 
 
M. Youssef Handichi. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE HUISVESTING 
 
30 juni 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Nadia El Yousfi. 
De heer Pierre-Yves Lux. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz, mevr. Joëlle Maison. 
De heer Petya Obolensky. 
De heer Pierre Kompany. 
De heer Arnaud Verstraete. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Emmanuel De Bock. 
 
Ander lid: 
 
De heer Pepijn Kennis.  
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Françoise De Smedt, mevr. Carla Dejonghe, 
mevr. Zoé Genot. 
 
Afwezig: 
 
De heren Mohamed Ouriaghli, Vincent De Wolf, 
Bertin Mampaka, Mankamba, mevr. Carla Dejonghe. 
 
 

 

COMMISSION DU LOGEMENT 
 

30 juin 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Nadia El Yousfi. 
M. Pierre-Yves Lux. 
Mmes Ariane de Lobkowicz, Joëlle Maison. 
M. Petya Obolensky. 
M. Pierre Kompany. 
M. Arnaud Verstraete. 
M. Mathias Vanden Borre. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Emmanuel De Bock. 
 
Autre membre : 
 
M. Pepijn Kennis.  
 
Excusées: 
 
Mme Françoise De Smedt, Mme Carla Dejonghe, 
Mme Zoé Genot. 
 
Absents : 
 
MM. Mohamed Ouriaghli, Vincent De Wolf, Bertin 
Mampaka, Mankamba, Mme Carla Dejonghe. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
4 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
Mevr. Marie Lecocq. 
Mevr. Latifa Ait Baala, mevr. Alexia Bertrand. 
De heren Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns. 
De heer Luc Vancauwenberge. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Joëlle Maison. 
De heer Arnaud Verstraete. 
 
Ander lid: 
 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Christophe De Beukelaer, mevr. Cieltje Van 
Achter. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heren John Pitseys, Petya 
Obolensk, Juan Benjumea Moreno. 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 
 

4 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
Mme Marie Lecocq. 
Mmes Latifa Aït Baala, Alexia Bertrand. 
MM. Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns. 
M. Luc Vancauwenberge. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Joëlle Maison. 
M. Arnaud Verstraete. 
 
Autre membre : 
 
Mme Anne Charlotte d’Ursel. 
 
Excusés : 
 
M. Christophe De Beukelaer, Mme Cieltje Van Achter. 
 
 
Absents : 
 
Mme Nadia El Yousfi, MM. John Pitseys, Petya 
Obolensk, Juan Benjumea Moreno. 
 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE 
ONTWIKKELING 
 
4 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Isabelle Emmery. Mevr. Fadila Laanan. 
Mevr. Isabelle Pauthier. 
De heren Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan 
Van Goidsenhoven. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Soetkin Hoessen. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Ingrid Parmentier. 
 
Andere leden: 
 
De heren Kalvin Soiresse Njall David Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Céline Fremault, de heer Tristan Roberti. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Françoise De Smedt, mevr. Elisa Groppi. 
 
 

 

COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT 
TERRITORIAL 
 

4 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Isabelle Emmery, Fadila Laanan. 
Mme Isabelle Pauthier. 
MM. Geoffroy Coomans de Brachène, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy. 
Mme Soetkin Hoessen. 
M. Mathias Vanden Borre. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Ingrid Parmentier. 
 
Autres membres : 
 
MM. Kalvin Soiresse Njall, David Weytsman. 
 
Excusés : 
 
Mme Céline Fremault, M. Tristan Roberti. 
 
Absentes : 
 
Mmes Françoise De Smedt, Elisa Groppi. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

  

COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
5 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, de heren Ibrahim Dönmez , Julien 
Uyttendaele. 
Mevr. Ingrid Parmentier, mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein, mevr. Joëlle Maison. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Lotte Stoops. 
 
Andere leden: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Isabelle Emmery. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heren Christophe De Beukelaer, Jonathan de 
Patoul, Youssef Handichi, Dominiek Lootens-Stael, 
Sevket Temiz, Gaëtan Van Goidsenhoven, Arnaud 
Verstraete. 
 
Afwezig: 
 
De heer Luc Vancauwenberge. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

5 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Leila Agic, MM. Ibrahim Dönmez, Julien 
Uyttendaele. 
Mmes Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein, Mme Joëlle Maison. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Lotte Stoops. 
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, Mme Isabelle Emmery. 
 
Excusés : 
 
MM. Christophe De Beukelaer, Jonathan de Patoul, 
Youssef Handichi, Dominiek Lootens-Stael, Sevket 
Temiz, Gaëtan Van Goidsenhoven, Arnaud 
Verstraete. 
 
Absent : 
 
M.  Luc Vancauwenberge . 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN  
 
5 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
De heer Ahmed Mouhssin. 
Mevr. Dominique Dufourny. 
De heren Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
De heer Pierre Kompany. 
Mevr. Els Rochette. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Emmanuel De Bock. 
 
Andere lede: 
 
De heren Juan Benjumea Moreno, Geoffroy Coomans 
de Brachène, mevr. Aurélie Czekalski, de heer 
Dominiek Lootens-Stael, mevr. Lotte Stoops, de heer 
David Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Alexia Bertrand, mevr. Bianca Debeats, de heer 
Pepijn Kennis, mevr. Françoise Schepmans, de heer 
Hicham Talhi. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Fadila Laanan, de heren Vincent De Wolf, 
Francis Dagrin, mevr. Leila Lahssaini,  
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES INTÉRIEURES  
 

5 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban. 
M. Ahmed Mouhssin. 
Mme Dominique Dufourny. 
MM. Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
M. Pierre Kompany. 
Mme Els Rochette. 
M. Mathias Vanden Borre. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Emmanuel De Bock. 
 
Autres membres : 
 
MM. Juan Benjumea Moreno, Geoffroy Coomans de 
Brachène, Mme Aurélie Czekalski, M. Dominiek 
Lootens-Stael, Mme Lotte Stoops, M. David 
Weytsman. 
 
Excusés : 
 
Mme Alexia Bertrand, Mme Bianca Debaets, M. 
Pepijn Kennis, Mme Françoise Schepmans, M. 
Hicham Talhi. 
 
Absents : 
 
Mme Fadila Laanan, MM. Vincent De Wolf, Francis 
Dagrin, Mme Leila Lahssaini,  

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE ECONOMISCHE ZAKEN  
 
6 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Ridouane Chahid, Sevket Temiz. 
De heer Thomas Naessens. 
Mevr. Clémentine Barzin. 
De heer Michaël Vossaert. 
Mevr. Soetkin Hoessen. 
De heer Gilles Verstraeten. 
Mevr. Khadija Zamouri. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Fadila Laanan. 
Mevr. Alexia Bertrand. 
 
Andere leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, David Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heren Mathias Vanden Borre, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
 
Afwezig: 
 
De heren Ridouane Chahid, Hasan Koyuncu, Sevket 
Temiz, Thomas Naessens, mevr. Farida Tahar, mevr. 
Clémentine Barzin, de heren David Leisterh, 
Emmanuel De Bock, Francis Dagrin, Luc 
Vancauwenberge, mevr. Véronique Lefrancq, mevr. 
Khadija Zamouri. 
 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES ÉCONOMIQUES 
 

6 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Ridouane Chahid,Sevket Temiz. 
M. Thomas Naessens. 
Mme Clémentine Barzin. 
M. Michaël Vossaert. 
Mme Soetkin Hoessen. 
M. Gilles Verstraeten. 
Mme Khadija Zamouri. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Fadila Laanan. 
Mme Alexia Bertrand. 
 
Autres membres : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, David Weytsman. 
 
Excusés : 
 
MM. Mathias Vanden Borre, Gaëtan Van 
Goidsenhoven. 
 
Absents : 
 
MM. Ridouane Chahid, Hasan Koyuncu, Sevket Temiz, 
Thomas Naessens, Mmes Farida Tahar, Clémentine 
Barzin, MM. David Leisterh, Emmanuel De Bock, 
Francis Dagrin, Luc Vancauwenberge, Mmes 
Véronique Lefrancq, Khadija Zamouri. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
6 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Isabelle Emmery. 
Mevr. Ingrid Parmentier. 
Mevr. Aurélie Czekalski, mevr. Viviane Teitelbaum. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
De heer Bruno Bauwens. 
Mevr. Gladys Kazadi. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Isabelle Pauthier (ter vervanging van mevr. 
Tristan Roberti). 
Mevr. Ariane de Lobkowicz (ter vervanging partim 
van mevr. Marie Nagy). 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Victoria Austraet, mevr. Bianca Debaets, mevr. 
Dominique Dufourny, mevr. Fadila Laanan (ter 
vervanging van mevr. Véronique Jamoulle).  
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, de heer Tristan Roberti. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Isabelle Emery, de heer Youssef Handichi. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

6 julliet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Isabelle Emmery. 
Mme Ingrid Parmentier.  
Mmes Aurélie Czekalski, Viviane Teitelbaum. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy.  
M. Bruno Bauwens. 
Mme Gladys Kazadi.  
Mme Lotte Stoops. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Isabelle Pauthier (en remplacement de M. 
Tristan Roberti). 
Mme Ariane de Lobkowicz (en remplacement partim 
de Mme Marie Nagy). 
 
Autres membres : 
 
Mmes Victoria Austraet, Bianca Debaets, Dominique 
Dufourny, Fadila Laanan (en remplacement de Mme 
Véronique Jamoulle). 
 
Excusés : 
 
Mme Véronique Jamoulle, M. Tristan Roberti. 
 
Absents : 
 
Mme Isabelle Emery, M. Youssef Handichi. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE HUISVESTING 
 
7 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Martin Casier, Mohamed Ouriaghli. 
Mevr. Zoé Genot. 
De heren Vincent De Wolf, Bertin Mampaka 
Mankamba. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz, Mme Joëlle Maison. 
Mevr. Françoise De Smedt. 
De heer Arnaud Verstraete. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Céline Fremault, de heer Jamal Ikazban. 
 
Ander lid: 
 
De heer Fouad Ahidar. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heren Pierre-Yves Lux, Petya Obolensky, Tristan 
Roberti. 
 
Afwezig: 
 
De heer Pierre Kompany. 
 
 

 

COMMISSION DU LOGEMENT 
 

7 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Martin Casier, Mohamed Ouriaghli. 
Mme Zoé Genot. 
MM. Vincent De Wolf, Bertin Mampaka Mankamba. 
Mme Ariane de Lobkowicz, Mme Joëlle Maison. 
Mme Françoise De Smedt. 
M. Arnaud Verstraete. 
M. Mathias Vanden Borre. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Céline Fremault, M. Jamal Ikazban. 
 
Autre membre : 
 
M. Fouad Ahidar. 
 
Excusés: 
 
MM. Pierre-Yves Lux, Petya Obolensky, Tristan 
Roberti. 
 
Absents : 
 
M. Pierre Kompany. 

 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE BELAST MET DE EUROPESE 
AANGELEGENHEDEN 
 
11 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Rachid Madrane. 
Mevr. Marie Lecocq. 
Mevr. Latifa Aït Baala, de heer Geoffroy Coomans de 
Brachène. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz. 
Mevr. Lotte Stoops. 
 
Plaatsvervanger: 
 
De heer Christophe Magdalijns. 
 
Andere leden: 
 
/ 
 
Verontschuldigd: 
 
/ 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, de heren Julien 
Uyttendaele, Kalvin Soiresse Njall, Emmanuel De 
Bock, Francis Dagrin, Youssef Handichi, mevr. Gladys 
Kazadi, mevr. Cieltje Van Achter, de heer Guy 
Vanhengel. 
 

 

COMMISSION CHARGÉE DES QUESTIONS 
EUROPÉENNES 
 

11 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Rachid Madrane. 
Mme Marie Lecocq. 
Mme Latifa Aït Baala, M. Geoffroy Coomans de 
Brachène. 
Mme Ariane de Lobkowicz. 
Mme Lotte Stoops. 
 
Membre suppléant : 
 
M. Christophe Magdalijns. 
 
Autres membres : 
 
/ 
 
Excusés : 
 
/ 
 
Absents : 
 
Mme Véronique Jamoulle, MM. Julien Uyttendaele, 
Kalvin Soiresse Njall, Emmanuel De Bock, Francis 
Dagrin, Youssef Handichi, Mmes Gladys Kazadi, Cieltje 
Van Achter, M. Guy Vanhengel. 
 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN EN DE 
ALGEMENE ZAKEN 
 
11 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
De heer John Pitseys. 
Mevrouw Latifa Aït Baala, mevrouw Alexia Bertrand. 
De heren Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns. 
De heren Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
De heer Juan Benjumea Moreno. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevrouw Lotte Stoops. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Nicole Nketo Bomele, de heer Geoffroy 
Coomans de Brachène, mevr. Zoé Genot, de heer 
Pepijn Kennis, Mevr. Fadila Laanan (ter vervanging 
van mevr. Nadia El Yousfi), de heer Dominiek Lootens-
Stael, de heer  Ahmed Mouhssin (ter vervanging van 
mevr. Marie Lecocq), Mevr. Marie Nagy. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heer Sadik Köksal, Mevr. 
Marie Lecocq, mevr. Véronique Lefrancq. 
 
Afwezig: 
 
/ 
 

 

COMMISSION DES FINANCES ET DES AFFAIRES 
GÉNÉRALES 
 

11 julliet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Rachid Madrane. 
M. John Pitseys. 
Mmes Latifa Aït Baala, Alexia Bertrand. 
MM. Emmanuel De Bock, Christophe Magdalijns.  
MM. Petya Obolensky, Luc Vancauwenberge. 
M. Christophe De Beukelaer. 
M. Juan Benjumea Moreno. 
Mme Cieltje Van Achter. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Lotte Stoops. 
 
Autres membres : 
 
Mme Nicole Nketo Bomele, M. Geoffroy Coomans de 
Brachène, Mme Zoé Genot, M. Pepijn Kennis, Mme 
Fadila Laanan (en remplacement de Mme Nadia El 
Yousfi), M. Dominiek Lootens-Stael, M. Ahmed 
Mouhssin (en remplacement de Mme Marie Lecocq), 
Mme Marie Nagy. 
 
Excusés : 
 
Mme Nadia El Yousfi, M. Sadik Köksal, Mmes Marie 
Lecocq, Véronique Lefrancq. 
 
Absent : 
 
/ 
 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE TERRITORIALE 
ONTWIKKELING 
 
11 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Isabelle Emmery, Fadila laanan. 
Mevr. Isabelle Pauthier, de heer Tristan Roberti. 
De heer Geoffroy Coomans de Brachène. 
De heer Jonathan de Patoul, mevr. Marie Nagy. 
Mevr. Françoise De Smedt. 
Mevr. Céline Fremault. 
Mevr. Soetkin Hoessen. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Ingrid Parmentier. 
 
Andere leden: 
 
De heren Pepijn Kennis, Kalvin Soiresse Njall, David 
Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, de heren Pierre-Yves Lux,  
Mathias Vanden Borre. 
 
Afwezig: 
 
De heer Gaëtan Van Goidsenhoven, mevr. Elisa 
Groppi, mevr. Hilde Sabbe. 
 
 

 

COMMISSION DU DÉVELOPPEMENT 
TERRITORIAL 
 

11 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Isabelle Emmery Fadila Laanan. 
Mme Isabelle Pauthier, M. Tristan Roberti. 
M. Geoffroy Coomans de Brachène. 
M. Jonathan de Patoul, Mme Marie Nagy. 
Mme Françoise De Smedt. 
Mme Céline Fremault. 
Mme Soetkin Hoessen. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Ingrid Parmentier. 
 
Autres membres : 
 
MM. Pepijn Kennis, Kalvin Soiresse Njall et David 
Weytsman. 
 
Excusés : 
 
Mmes Véronique Jamoulle, MM. Pierre-Yves Lux, 
Mathias Vanden Borre. 
 
Absents : 
 
M. Gaëtan Van Goidsenhoven, Mmes Elisa Groppi, 
Hilde Sabbe. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

  

COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
12 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, de heer Julien Uyttendaele. 
Mevr. Ingrid Parmentier, mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein, mevr.Joëlle Maison. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
De heer Arnaud Verstraete. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
/ 
 
Andere leden: 
 
De heren Fouad Ahidar, Jonathan de Patoul, Pepijn 
Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Sevket Temiz, 
Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Ibrahim Dönmez. 
 
Afwezig: 
 
De heren Youssef Handichi, Luc Vancauwenberge. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

12 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Leila Agic, M. Julien Uyttendaele. 
Mmes Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein, Mme Joëlle Maison. 
M. Christophe De Beukelaer. 
M. Arnaud Verstraete. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membre suppléant : 
 
/ 
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, MM. Jonathan de Patoul, Pepijn 
Kennis, Dominiek Lootens-Stael, Sevket Temiz, 
Gaëtan Van Goidsenhoven. 
 
Excusé : 
 
M. Ibrahim Dönmez. 
 
Absents : 
 
MM. Youssef Handichi, Luc Vancauwenberge. 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN  
 
12 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, mevr. 
Fadila Laanan. 
De heren Ahmed Mouhssin, Hicham Talhi. 
De heer Vincent De Wolf. 
De heren Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
Mevr. Els Rochette. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
De heer Guy Vanhengel. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Latifa Aït Baala. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heren Dominiek 
Lootens-Stael, David Weytsman. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Geoffroy Coomans de Brachène, mevr. 
Véronique Lefrancq, mevr. Gladys Kazadi. 
 
Afwezig: 
 
De heer Francis Dagrin, mevr. Leila Lahssaini, de heer 
Pierre Kompany. 
 

 

COMMISSION DES AFFAIRES INTÉRIEURES  
 

12 juilliet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Jamal Ikazban, Mme Fadila 
Laanan. 
MM. Ahmed Mouhssin, Hicham Talhi. 
M. Vincent De Wolf. 
MM. Sadik Köksal, Christophe Magdalijns. 
Mme Els Rochette. 
M. Mathias Vanden Borre. 
M. Guy Vanhengel. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Latifa Aït Baala. 
 
Autres membres : 
 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, MM. Dominiek 
Lootens-Stael, David Weytsman.  
 
Excusés : 
 
M. Geoffroy Coomans de Brachène, Mmes Véronique 
Lefrancq, Gladys Kazadi. 
 
Absents : 
 
M. Francis Dagrin, Mme Leila Lahssaini, M. Pierre 
Kompany. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR GELIJKE KANSEN EN 
VROUWENRECHTEN 
 
12 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, mevr. Delphine Chabbert. 
Mevr. Clémentine Barzin, mevr. Viviane Teitelbaum. 
Mevr. Margaux De Ré, de heer. John Pitseys. 
Mevr. Nicole Nketo Bomele, Mevr. Ariane de 
Lobkowicz. 
Mevr. Lotte Stoops. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Hilde Sabbe. 
 
Andere leden: 
 
/ 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Véronique Lefrancq, de heer Kalvin Soiresse 
Njall. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, mevr. Françoise De Smedt, de 
heer Petya Obolensky, mevr. Cieltje Van Achter, mevr. 
Khadija Zamouri. 
 
 

 

COMMISSION DE L’ÉGALITÉ DES CHANCES ET 
DES DROITS DES FEMMES 
 
12 juilliet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Leila Agic, Delphine Chabbert. 
Mmes Clémentine Barzin, Viviane Teitelbaum. 
Mme Margaux De Ré, M. John Pitseys. 
Mmes Nicole Nketo Bomele, Ariane de Lobkowicz. 
Mme Véronique Lefrancq. 
Mme Lotte Stoops. 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Hilde Sabbe. 
 
Autres membres : 
 
/ 
 
Excusés : 
 
Mme Véronique Lefrancq, M. Kalvin Soiresse Njall. 
 
 
Absente : 
 
Mmes Nadia El Yousfi, Françoise De Smedt, M. Petya 
Obolensky, Mmes Cieltje Van Achter, Khadija Zamouri. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
13 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Isabelle Emmery. 
Mevr. Ingrid Parmentier, de heer Tristan Roberti. 
Mevr. Aurélie Czekalski. 
De heer Jonathan de Patoul. 
De heer Bruno Bauwens. 
Mevr. Lotte Stoops. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
 
Plaatsvervangers: 
 
De heer Gaëtan Van Goidsenhoven (ter vervanging 
van mevr. Teitelbaum). 
De heer Christophe De Beukelaer. 
Mevr. Els Rochette. 
 
Andere leden: 
 
De heren Francis Dagrin (ter vervanging van de heer 
Youssef Handichi), Jamal Ikazban, mevr. Fadila 
Laanan (ter vervanging van mevr. Véronique 
Jamoulle), mevr. Joëlle Maison (ter vervanging van 
mevr. Marie Nagy). 
 
Verontschuldigd: 
 
De heren Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, 
mevr. Véronique Jamoulle, mevr.Marie Nagy, mevr. 
Viviane Teitelbaum. 
 
Afwezig: 
 
/ 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

13 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Isabelle Emmery. 
Mme Ingrid Parmentier, M. Tristan Roberti.  
Mmes Aurélie Czekalski 
M. Jonathan de Patoul. 
M. Bruno Bauwens. 
Mme Lotte Stoops. 
Mme Cieltje Van Achter. 
 
Membres suppléants : 
 
M. Gaëtan Van Goidsenhoven (en remplacement de 
Mme Viviane Teitelbaum). 
M. Christophe De Beukelaer. 
Mme Els Rochette. 
 
Autres membres : 
 
MM. Francis Dagrin (en remplacement de M. Youssef 
Handichi), Jamal Ikazban, Mme Fadila Laanan (en 
remplacement de Mme véronique Jamoulle), Mme 
Joëlle Maison (en remplacement de Mme Marie 
Nagy). 
 
Excusés : 
 
MM. Marc-Jean Ghyssels, Youssef Handichi, Mmes 
Véronique Jamoulle, Marie Nagy, Viviane Teitelbaum. 
 
 
Absents : 
 
/ 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR DE HUISVESTING 
 
14 juli 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Nadia El Yousfi, de heer 
Mohamed Ouriaghli. 
Mevr. Zoé Genot, de heer Pierre-Yves Lux. 
De heren Vincent De Wolf, Bertin Mampaka 
Mankamba. 
Mevr. Joëlle Maison. 
Mevr. Françoise De Smedt, de heer Petya Obolensky. 
De heer Arnaud Verstraete. 
De heer Mathias Vanden Borre. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervangers: 
 
Mevr. Latifa Aït Baala 
Mevr. Céline Fremault. 
De heer Guy Vannhengel. 
 
Andere leden: 
 
De heer Fouad Ahidar, mevr. Alexia Bertrand,  de 
heren Pepijn Kennis, Tristan Roberti. 
 
Verontschuldigd: 
 
/ 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Ariane de Lobkowicz. 
 
 

 

COMMISSION DU LOGEMENT 
 

14 juillet 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
M. Martin Casier, Mme Nadia El Yousfi, M. Mohamed 
Ouriaghli. 
Mme Zoé Genot, M. Pierre-Yves Lux. 
MM. Vincent De Wolf, Bertin Mampaka Mankamba. 
Mme Joëlle Maison. 
Mme Françoise De Smedt, M. Petya Obolensky. 
M. Arnaud Verstraete. 
M. Mathias Vanden Borre. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membres suppléants : 
 
Mme Latifa Aït Baala. 
Mme Céline Fremault. 
M. Guy Vanhengel  
 
Autres membres : 
 
M. Fouad Ahidar, Mme Alexia Bertrand, MM. Pepijn 
Kennis, Tristan Roberti. 
 
Excusé: 
 
/ 
 
Absente : 
 
Mme Ariane de Lobkowicz. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

 

  

COMMISSIE VOOR DE MOBILITEIT 
 
13 september 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Ingrid Parmentier, mevr. Isabelle Pauthier. 
Mevr. Anne-Charlotte d’Ursel, de heer David 
Weytsman. 
De heer Marc Loewenstein, mevr. Joëlle Maison. 
De heer Youssef Handichi. 
De heer Christophe De Beukelaer. 
Mevr. Cieltje Van Achter. 
Mevr. Carla Dejonghe. 
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Aurélie Czekalski. 
 
Andere leden: 
 
Mevr. Latifa Aït Baala, mevr. Els Rochette. 
 
Verontschuldigd: 
 
Mevr. Delphine Chabbert, de heren Ibrahim Dönmez, 
Julien Uyttendaele en Arnaud Verstraete. 
 
Afwezig: 
 
De heer Luc Vancauwenberge. 
 
 

 

COMMISSION DE LA MOBILITÉ 
 

13 septembre 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier. 
Mme Anne-Charlotte d’Ursel, M. David Weytsman. 
M. Marc Loewenstein, Mme Joëlle Maison. 
M. Youssef Handichi. 
M. Christophe De Beukelaer. 
Mme Cieltje Van Achter. 
Mme Carla Dejonghe. 
 
 
Membre suppléant : 
 
Mme Aurélie Czekalski. 
 
Autres membres : 
 
Mmes Latifa Aït Baala et Els Rochette. 
 
Excusés : 
 
Mme Delphine Chabbert, MM. Ibrahim Dönmez, 
Julien Uyttendaele et Arnaud Verstraete. 
 
Absent : 
 
M. Luc Vancauwenberge . 

 



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

COMMISSIE VOOR GELIJKE KANSEN EN 
VROUWENRECHTEN 
 
13 september 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Leila Agic, mevr. Nadia El Yousfi.  
Mevr. Margaux De Ré, de heer John Pitseys.  
Mevr. Clémentine Barzin, mevr.Viviane Teitelbaum.  
Mevr. Ariane de Lobkowicz.  
Mevr. Véronique Lefrancq.  
Mevr. Lotte Stoops.  
Mevr. Cieltje Van Achter.  
 
Plaatsvervanger: 
 
Mevr. Isabelle Pauthier.  
 
Andere leden: 
 
De heer Marc-Jean Ghyssels, mevr. Ingrid Parmentier. 
 
Verontschuldigd: 
 
/ 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Nadia El Yousfi, de heer John Pitseys, mevr. 
Ariane de Lobkowicz, de heer Petya Obolensky. 
 
 

 

COMMISSION DE L’ÉGALITÉ DES CHANCES ET 
DES DROITS DES FEMMES 
 
13 septembre 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mmes Leila Agic, Nadia El Yousfi.  
Mme Margaux De Ré, M. John Pitseys.  
Mmes Clémentine Barzin, Viviane Teitelbaum.  
Mme Ariane de Lobkowicz.  
Mme Véronique Lefrancq.  
Mme Lotte Stoops.  
Mme Cieltje Van Achter.  
 
Membre suppléant : 
 
Mme Isabelle Pauthier. 
 
Autres membres : 
 
M. Marc-Jean Ghyssels, Mme Ingrid Parmentier. 
 
Excusé : 
 
/ 
 
Absente : 
 
Mme Nadia El Yousfi, M.  John Pitseys, Mme Ariane de 
Lobkowicz, M. Petya Obolensky. 

 

 

  



AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES / PRÉSENCES EN COMMISSION 
 

 

COMMISSIE VOOR LEEFMILIEU EN DE ENERGIE 
 
 
14 september 2022 
 
Aanwezig 
 
Vaste leden: 
 
Mevr. Ingrid Parmentier, de heer Tristan Roberti. 
Mevr. Aurélie Czekalsi. 
De heer Jonathan de Patoul. 
 
Plaatsvervangers: 
 
De heer Gaëtan Van Goidsenhoven. 
Mevr. Ariane de Lobkowicz. 
 
Ander lid: 
 
Mevr. Victoria Austraet. 
 
Verontschuldigd: 
 
De heer Martin Casier, mevr. Cieltje Van Achter, 
mevr. Isabelle Emmery. 
 
Afwezig: 
 
Mevr. Véronique Jamoulle, mevr. Viviane Teitelbaum, 
de heren Bruno Bauwens, Youssef Handichi, mevr. 
Gladys Kazadi, mevr. Hilde Sabbe. 
 
 

 

COMMISSION DE L'ENVIRONNEMENT ET DE 
L'ÉNERGIE 
 

14 septembre 2022 
 
Présents 
 
Membres effectifs : 
 
Mme Ingrid Parmentier, M. Tristan Roberti. 
Mmes Aurélie Czekalski. 
M. Jonathan de Patoul. 
 
Membres suppléants : 
 
M. Gaëtan Van Goidsenhoven. 
Mme Ariane de Lobkowicz. 
 
Autre membre : 
 
Mme Victoria Austraet. 
 
Excusés : 
 
M. Martin Casier, Mmes Cieltje Van Achter, Isabelle 
Emmery. 
 
Absents : 
 
Mmes Véronique Jamoulle, Viviane Teitelbaum, MM. 
Bruno Bauwens, Youssef Handichi, Mmes Gladys 
Kazadi, Hilde Sabbe. 

 

 


